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VIAM dražobná spoločnosť, s.r.o.
Miesto konania dražby: Notársky úrad JUDr. Juliana Tkáčová v Stropkove 
ul. Námesti e SNP č. 538, 091 01, Stropkov
Dátum a čas konania dražby: v pondelok 18. júla 2016 o 13.00 hod.
Predmet dražby: 3-izbový byt s príslušenstvom, 4. nadzemné podlažie na 
ul. Kukučínova 897/4 v Stropkove
Najnižšie podanie: 33 500,- € Minimálne prihodenie: 1000,- €
Výška dražobnej zábezpeky: 3000,- €
VYHLASUJE OPAKOVANÚ DOBROVOĽNÚ DRAŽBU NEHNUTEĽNOSTI
VIAM- dražobná spoločnosť, s.r.o., so sídlom Brnenská 80, Košice,
Offi  ce: Tr. SNP č. 39, 040 11 Košice, tel: 0907 337 779, 0903 435 423
www.viamdrazobnaspolocnost.eu, viamdrazobna@gmail.com

Materská škola 
v Miňovciach ponúka 

voľné kapacity na 
umiestnenie detí  od 

1. 9. 2016.
Tel.: 0908 780 912

TEPOVANIE
áut, gaučoviek, kancelárií, kobercov, koží, hĺbkové tepovanie matracov

Tel.: 0907 031 328

Novým primátorovým 
zástupcom je Dušan Lukáč

Primátor mesta Stropkov 
Ondrej Brendza (nezávislý) v polo-
vici júna z funkcie od-
volal už bývalého vi-
ceprimátora Marti na 
Jakubova (KDH), ktorý 
sa na základe vlastného 
rozhodnuti a pôsobenie 
v tejto funkcii rozho-
dol ukončiť. Na minu-
lotýždňovom zasadaní 
Mestského zastupiteľ-
stva primátor poslan-
com oznámil meno 
svojho nového zástup-
cu. Stal sa ním poslanec 
a člen mestskej rady Dušan Lukáč 

(Sieť). „Na slávnostnom zasadaní 
MsZ v decembri 2014 som pove-

ril vykonávaním funk-
cie zástupcu primáto-
ra poslanca Marti na 
Jakubova. Listom 
z 26. mája 2016 sa tejto 
funkcie písomne vzdal. 
V súlade s príslušnými 
ustanoveniami záko-
na o obecnom zriade-
ní 369/1990 Zb., som 
15. júna 2016 obsahu 
jeho žiadosti  vyhovel 
a odvolal ho z funkcie 
viceprimátora,“ uvie-

dol primátor. „Ako primátor mesta 
využívam svoje právo a oznamu-
jem, že za svojho zástupcu poveru-
jem Ing. Dušana Lukáča. Zároveň 
sa chcem poďakovať za spoluprá-
cu počas 18 mesiacov poslancovi 
Marti novi Jakubovi a novému vice-
primátorovi zaželať do nasledujú-
ceho obdobia pevné zdravie a silu, 
pri výkone tejto funkcie,“ uzavrel. 

-go-

M. Jakubov uviedol dôvody svojho rozhodnutia 
odstúpiť z funkcie viceprimátora

Po odchode Marti na Jakubova 
z funkcie viceprimátora mesta 
Stropkov začali na túto tému vo ve-
rejnosti  vznikať viaceré špekulácie. 
Na minulotýždňovom 14. zasadaní 
Mestského zastupiteľstva už býva-
lý zástupca primátora 
prítomným dvakrát zo-
pakoval, že ho k jeho 
rozhodnuti u nevied-
li rodinné, pracovné 
ani zdravotné dôvo-
dy. „Dôvodom môjho 
rozhodnuti a odstúpiť 
z funkcie viceprimá-
tora nie je pracovné 
zaťaženie v ambulan-
cii, rodinné povinnosti  
ani zdravotné ťažkosti . 
Rozhodol som sa tak 
preto, že mám odlišný 
názor na fi nančné a investi čné záme-
ry mesta,“ zdôvodnil pred poslancami 
M. Jakubov. Podrobnejšie sa dôvo-
dom svojho rozhodnuti a na zastupi-
teľstve nevenoval.

„Ako som prezentoval aj na MsZ, 
mám odlišný názor na fi nančné a in-
vesti čné zámery mesta,“ uviedol 
mimo rokovacej sály. Svoje rozhodnu-
ti e pre náš týždenník priblížil príkla-
dom na chode fi rmy. „Ak sú vo vede-
ní fi rmy viacerí akcionári, môže ľahko 
vzniknúť situácia, že nemajú rovnaký 
názor. Je potom otázkou, či sa ti eto 
názory dajú skĺbiť, alebo dôjde k tak 
závažnému názorovému rozdielu, že 
to možné nie je. Podľa mňa k nie-
čomu podobnému došlo aj vo vede-
ní mesta... Išlo hlavne o názorové 
rozdiely v oblasti  investi čnej a ob-
lasti  mzdovej (tj. nastavenie platov 

„Hlavnou príčinou môjho rozhodnutia je odlišný názor
na hospodárenie s mestskými financiami.“

a odmien).
Investí cie

V investi čných otázkach vznikali 
názorové rozdiely pri rozhodovaní do 
čoho, kde a kedy investovať. Zati aľ čo 
napríklad prednosta mestského úra-

du zastával názor, že in-
vestovať je potrebné až 
v treťom a štvrtom roku 
volebného obdobia, 
Marti n Jakubov takéto 
riešenie kategoricky od-
mietal. Podľa jeho ná-
zoru ľudia v Stropkove 
po ôsmich rokoch volili 
zmenu na poste pri-
mátora aj preto, aby sa 
niekoľkoročná stagnácia 
v meste konečne posu-
nula vpred. Navrhoval 
preto investovať od 

začiatku, nie iba pred voľbami, čo je 
verejnosťou často vnímané ako pred-
volebná kampaň. „Môj názor vždy 
bol investovať do zveľadenia mesta 
hneď od začiatku volebného obdobia 
a práve tam sme narazili na rozpor, 
kde hlavne prednosta mestského úra-
du obhajoval potrebu konsolidácie 
(šetrenia) a investovanie až neskôr... 

v 3. a 4. roku (t.j. pred voľbami).
Pre objektí vnosť však musím 

povedať, že nakoniec sme predsa 
v niektorých názoroch našli zhodu 
a realizovali sa investí cie, ako napr. 
kompletná oprava basketbalového 

ihriska na Hrnčiarskej ulici, výstav-
ba parkovísk pri bytových domoch 
B1/B2 a prioritný zámer kompletnej 
rekonštrukcie okolitých komunikácii 
(B5/B6), či vypracovanie projektu 
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(Dokončenie zo strany 1.)
s cieľom realizácie prepojenia ulíc 
Nový riadok a Akademika Pavlova...

Mzdy (platy a odmeny)
Na začiatku volebného mandátu 

Marti n Jakubov predložil vedeniu mes-
ta návrh na úpravu platov na mest-
skom úrade. Stalo sa tak vzhľadom na 
skutočnosť, že primátorovi bol zníže-
ný plat tak, ako to prezentoval v rámci 
predvolebných míti ngov, na ktorých 
odznelo aj to, že od úpravy platu pri-
mátora sa budú odvíjať aj úpravy pla-
tov zamestnancov mestského úradu, 
vedúcich odborov atď. „Túto skutoč-
nosť som primátorovi pripomenul 
a vo vedení mesta predložil návrh na 
10 až 30% zníženie pohyblivej zložky 
platu (osobné hodnotenie, odme-
ny a príplatky) nakoľko fi xná zložka 
platu je nemenná (tá rešpektuje ta-
buľky podľa vzdelania, počtu odpra-
covaných rokov, zastavanej funkcie 
a pod.) Naopak pohyblivú zložku 
platu môže zamestnávateľ upraviť 
podľa svojich predstáv a možností , 
keďže tá nie je garantovaná záko-
nom (vyplácať sa môže, ale aj nemu-
sí - pozn. red.) Takto by každoročne 
vznikla celkom slušná úspora fi nanč-
ných prostriedkov, ktoré by mohli byť 
použité pre ďalšie investí cie v meste, 
výraznejšiu podporu športu či kul-
túry... a podobne. Tento môj návrh 
však nebol akceptovaný. Hlavným 
dôvodom môjho rozhodnuti a vzdať 
sa funkcie viceprimátora však bola 
pre mňa prekvapivá až zarážajúca in-
formácia, že koncom roka 2015 boli 
vyplatené odmeny, v niektorých prí-
padoch naozaj štedré. Dozvedel som 
sa o tom doslova náhodne koncom 
mája 2016. Pýtam sa: Je normálne, 
že zástupca primátora sa o odme-
nách dozvie mimo pôdy mestského 
úradu a to pol roka po ich vyplatení? 
Rozhodne nie! Myslím si, že zástupca 
primátora by mal byť informovaný 
o všetkom, čo sa na mestskom úrade 
a mestských inšti túciách deje. Som 
presvedčený, že ma neinformovali 
zámerne a nešlo o náhodné nedopat-
renie... Vedeli toti ž, že by som s tým 
nesúhlasil.“ Na obhajobu primátora, 
že išlo o záslužnú prácu pre mesto 
zastáva názor, že záslužná práca pre 
mesto je zaplatená v základom plate. 
„Podľa môjho názoru, všetci, ktorí sú 
na úrade, vrátane primátora, jeho 
zástupcu, prednostu, vedúcich odbo-
rov a ďalších, sú povinní robiť zásluž-
nú prácu pre mesto. Na to tam išli, 
to voličom sľubovali. Ak by za každú 
záslužnú prácu mali dostať odmeny, 
potom si zmýlili povolanie,“ vyjadril 
svoje stanovisko. „Žijeme v regióne 
s vysokým percentom nezamestna-
nosti  a jedným z najnižších priemer-
ných príjmov na Slovensku. Ľudia tu 
veľmi citlivo vnímajú, keď niekto „ide 
robiť politi ku“ na samosprávu, kde 

M. Jakubov uviedol dôvody svojho rozhodnutia 
odstúpiť z funkcie viceprimátora

má oproti  priemeru podstatne vyšší 
nastavený plat a k tomu ešte aj pek-
né odmeny. Skutočnosť, že som sa 
o odmenách dozvedel doslova ná-
hodne, pol roka po ich vyplatení, je 

pre mňa jasným signálom toho, že 
medzi nami vo vedení mesta nebo-
la dostatočná dôvera nato, aby sme 
o tom diskutovali a hľadali prijateľný 
kompromis. Preto som sa rozhodol 

ďalej v tejto funkcii nezotrvávať 
a prenechať miesto niekomu inému,“ 
zhodnoti l poslanec M. Jakubov.

-go-

Členom mestskej rady sa stal Peter Lehocký
Mestská rada je ini-

ciatí vnym, výkonným 
a zároveň kontrolným 
orgánom mestského za-
stupiteľstva. Okrem toho 
plní funkciu poradného 
orgánu primátora mes-
ta. Odstúpením Marti na 
Jakubova z funkcie vi-
ceprimátora mu zaniklo 
aj členstvo v mestskej 
rade. Na stredajšom ro-
kovaní zastupiteľstva po-
slanci v tajnej voľbe vy-
berali jej nového člena. 
Zvoleným bol poslanec 
Peter Lehocký (KDH), 
ktorý je zároveň predse-
dom Komisie pre bezpeč-
nosť a životné prostredie 
a člen Komisie pre ochra-
nu verejného záujmu 
pri výkone funkcií verej-
ných akcionárov. Svojimi 
hlasmi ho podporilo 13 

poslancov.
„Na miesto člena mest-

skej rady navrhujem poslanca 
Petra Lehockého. Na jeho no-
mináciu do tejto funkcie ma 
viedla skutočnosť, že Peter 
Lehocký je viacnásobným po-
slancom MsZ, zastával funkciu 
prednostu Okresného úradu 
v Stropkove, v minulom období 
pôsobil ako jeden z členov mest-
skej rady, čiže má dostatočné 
skúsenosti  aj v komunálnej poli-
ti ke, samospráve a štátnej sprá-
ve, ktoré môže odovzdať nie-
len pri prijímaní uznesení MsZ, 
ale aj pri rozhodovaní mestskej 
rady,“ vyjadril svoje stanovisko 
primátor O. Brendza. Päťčlennú 
mestskú radu tak tvorí novozvo-
lený Peter Lehocký (KDH), Daniel 
Hubáč (nezávislý), Dušan Lukáč 
(Sieť), Tibor Paňko (SDS) a Michal 
Sýkora (nezávislý). 

-go-

Pozor na sezónne práce v zahraničí!
V čase letných prázdnin, keď veľa 

najmä mladých ľudí cestuje za sezón-
nou prácou do zahraničia, je téma ob-
chodovania s ľuďmi vysoko aktuálna. 
Obchod s ľuďmi je celosvetovo tretí  
najvýnosnejší nelegálny obchod, na 
ktorom sa každoročne medzinárodné 
organizované skupiny obohacujú o de-
siatky miliárd eur na zneužívaní a násil-
nom zaobchádzaní s ľuďmi. Slovenská 
republika je od roku 2011 zaradená 
medzi najlepšie štáty sveta v boji s ob-
chodovaním s ľuďmi. 

Do programu Podpory a ochra-
ny obetí  obchodovania s ľuďmi, 
prostredníctvom ktorého MV SR po-
máha obeti am obchodovania s ľuďmi, 
bolo v roku 2015 zaradených celkom 
34 osôb (z toho cca 65 % žien a 35 % 
mužov). Ide o občanov Slovenskej re-
publiky, vykorisťovaní boli prevažne 
v Spojenom kráľovstve Veľkej Británie 
a Severného Írska, v Holandsku, 
Nemecku a v Českej republike. 
Približne 31 % obetí  bolo vykorisťo-
vaných na nútenú prosti túciu, 29 % 
na nútenú prácu, 22 % bolo nútených 
k uzatvoreniu sobáša. Asi 14 % obe-
tí  núti li žobrať a 2 % páchať trestnú 
činnosť. Veľa obetí  však zostáva ne-
odhalených a páchatelia nepotresta-
ní, keďže ide o vysoko latentnú trest-
nú činnosť. Defi nícia obchodovania 
s ľuďmi hovorí, že ide o verbovanie, 
prepravu, odovzdanie, prechováva-
nie alebo prevzati e ľudí pod hrozbou 

alebo použití m násilia alebo iných fo-
riem donucovania, únosu, podvodu, 
zneužiti a právomoci alebo zraniteľné-
ho postavenia, prijati a alebo poskyt-
nuti a plati eb osobe majúcej kontrolu 
nad inou osobou s cieľom jej vykoris-
ťovania. Ide o zločin, ktorý je defi no-
vaný aj v Trestnom zákone; páchateľo-
vi zaň hrozí trest odňati a slobody na 4 
roky až doživoti e. Obeť obchodovania 
s ľuďmi je ustráchaná. Vzhľadom na 
traumu, ktorú obete prežijú, zdráhajú 
sa o svojej skúsenosti  hovoriť. Riziko, 
že sa stanete obeťou obchodovania 
s ľuďmi, sa však dá minimalizovať, ak 
si pred odchodom do zahraničia osvo-
jíte pár zásad, ktoré OR PZ vo Svidníku 
odporúča:
- Dobre si preverte agentúru alebo 

osobu, ktorá prácu v zahraničí 
ponúka.

- Základné informácie o agentúre 
si môžete overiť aj na bezplatnej 
Národnej linke pomoci obeti am ob-
chodovania s ľuďmi 0800 800 818.

- Každá pracovná agentúra musí byť 
uvedená v zozname sprostredkova-
teľov zamestnania, ktorý je dostup-
ný na webstránke Ústredia práce, 
sociálnych vecí a rodiny.

- Podpisujte pracovnú zmluvu v jazy-
ku, ktorému rozumiete, a v ktorej je 
uvedené meno a adresa zamestná-
vateľa, adresa budúceho praco-
viska, náplň práce, výška odmeny, 
ubytovacie podmienky a trvanie 

pracovného pomeru.
- Neprijímajte nelegálnu prácu. 

Vycestujte, až keď podpíšete pra-
covnú zmluvu, získate pracovné 
povolenia alebo víza.

- O svojom odchode informujte 
svojich blízkych alebo dobrých 
známych. Doma nechajte presnú ad-
resu a telefónne číslo plánovaného 
pobytu a čo najviac informácií o bu-
dúcom zamestnávateľovi, fotokópiu 
pasu a najnovšiu fotografi u.

- Dohodnite sa, ako často sa budete 
ozývať rodine alebo známym zo 
zahraničia.

- Na cestu si vezmite nevyhnutnú 
fi nančnú rezervu.

- Zoberte si so sebou kontakty na 
pomáhajúce organizácie, kontakt na 
ambasádu a linky pomoci pôsobiace 
v krajine, kam cestujete.

Ak sa za hranicami dostanete do 
problémov, ocitnete sa v núdzi, stra-
tí te, resp. odoberú vám doklady, ak 
sú pracovné podmienky iné, ako je 
uvedené v zmluve, bezodkladne kon-
taktujte políciu. Viac informácií a ak-
tuality k problemati ke obchodovania 
s ľuďmi získate na webstránke. Môžete 
ti ež kontaktovať priamo Informačné 
centrum na boj proti  obchodovaniu 
s ľuďmi a prevenciu kriminality MV SR 
na adrese: icosl@minv.sk

plk. JUDr. Jaroslav Suvák
riaditeľ
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AnketaAnketaAnketa

V dnešnej dobe sa už stalo zvykom, že deti  za vysvedčenie od svojich 
rodičov, či starých rodičov čaká nejakú odmenu. Ešte v nedávnej minulosti  
odmeňovanie za vysvedčenie také časté nebolo. Za dobré známky rodi-
čia šikovnejšie deti  pochválili, pri tých menej múdrejších dúfali v zlepšenie. 
V uliciach mesta sme sa v súvislosti  s koncom školského roka a dovzdáva-
ním vysvedčení respondentov opýtali, akí majú názor na odmeňovanie detí  
za vysvedčenie?

Súhlasíte s odmeňovaním detí za vysvedčenie?

Radka (Stropkov): Myslím si, že 
za vysvedčenie si deti  niečo zaslú-
žia. Za snahu, učenie a celoročné 
chodenie do školy. Určite ich nejaká 
odmena poteší, nech je to už čokoľ-
vek, aj drobnosť.

Nikola (Humenné): Podľa mňa je nejaká odmena za vysvedčenie a sna-
ženie sa počas roka moti váciou do učenia sa v ďalšom školskom roku. Skôr, 
ako hmotným darčekom by som dala prednosť výletu alebo nejakému 
dobrodružstvu s rodinou.

-go-

Marek (Michalovce): Oceniť 
deti  za snahu počas školského roka 
by mali všetci rodičia. Buď ich slov-
ne pochváliť a moti vovať do ďalšie-
ho snaženia sa, alebo ich obdarovať 
aj nejakými vecami. Samozrejme, 
netreba to preháňať, lebo deti  to 
v dnešnej dobe vedia začať zneuží-
vať. 

M. Harmada tri mesiace vo funkcii 
náčelníka mestskej polície

Na februárovom rokovaní MsZ 
v Stropkove bol všetkými prítomný-
mi poslancami odsúhlasený návrh 
na vymenovanie Mariána Harmadu 
do funkcie náčelníka mestskej polí-
cie. Po tom, čo do funk-
cie nastúpil 1. apríla 
uplynuli tri mesiace. 
Zaujímalo nás, čomu 
počas tohto obdobia 
venoval najväčšiu po-
zornosť. Ako uviedol, 
má za sebou tri mesia-
ce vo funkcii náčelníka 
a na rozdiel od minulos-
ti  už má prehľad o prá-
ci mestskej polície aj 
vďaka pohľadu zvnútra. 
„Priorít je samozrejme niekoľko, ale 
napriek tomu nič nemením na ná-
zore, ktorý som vyjadril pred svojím 
nástupom do funkcie, že v prvom 
rade je potrebné zmeniť vnímanie 
mestskej polície zo strany obyvate-
ľov Stropkova. Prv je potrebné pre-
svedčiť ich, že mestská polícia tu je 
pre nich. Som si vedomý, že tento 
proces nebude ľahký a je to dlho-
dobejšia záležitosť. Mojím cieľom 
je vybudovať spokojnosť a dôveru 
občanov vo vzťahu k mestskej po-
lícii. Stropkovčania musia mať po-
cit, že nielen štátna, ale aj mestská 
polícia je tu predovšetkým pre nich, 
ich pocit bezpečia, ochranu života 
a zdravia, ochranu majetku a ve-
rejného poriadku,“ povedal v úvode 
náčelník. 

Aj napriek kriti ke má Mestská 
polícia v Stropkove za sebou veľa 
dobrých výsledkov. Za negatí vne vní-
manie verejnosťou náčelník považu-
je nedostatočné informovanie verej-
nosti  o jej práci a činnosti ach. „Podľa 
môjho názoru, obyvateľom mesta 
chýbala informovanosť a prezentá-
cia jej výsledkov. V tejto oblasti  by 
som privítal užšiu spoluprácu s re-
gionálnymi médiami. Samozrejme, 
využiť treba aj iné formy prezentácie 

o činnosti  a výsledkoch práce mest-
skej polície,“ konštatuje a zároveň 
doplnil, že ak sa má hovoriť o zlep-
šení práce mestskej polície, začať 
treba náčelníkom. Ten by sa mal 

zamerať nielen na ria-
diace a kontrolné čin-
nosti  polície ako celku, 
ale samozrejmosťou by 
mala byť aj jeho aktí v-
na účasť v teréne ako 
aktí vneho člena hliad-
ky. Len takto môže ísť 
príkladom ostatným 
príslušníkom mestskej 
polície. „Z 23-ročnej 
praxe štátneho policaj-
ta mám v tejto oblasti  

bohaté skúsenosti . V neposlednom 
rade je veľmi dôležitý osobný kon-
takt s bežnými občanmi, pretože len 
takto môžeme navzájom komuniko-
vať a prípadne konzultovať podne-
ty a návrhy na skvalitnenie práce 
mestskej polície. Mojím cieľom je 
promptne reagovať a v rámci svo-
jich kompetencií aj riešiť jednotlivé 
podnety, prípadne konzultovať ich 
riešenie so zodpovednými zamest-
nancami samosprávy.“

Dopravná situácia v meste a ne-
prispôsobiví občania sú hlavnými 
problémami, ktoré trápia ulice mes-
ta. Čo sa týka neprispôsobivých ob-
čanov, najviac sťažností  je zazna-
menaných v lokalite autobusovej 
stanice a centra mesta. „Je pravdou, 
že veľká časť obyvateľov Stropkova 
nevníma pozití vne centrum mesta, 
Námesti e SNP, mestský park, prí-
padne blízke ulice a podchody. Tieto 
miesta sú často obsadzované nepri-
spôsobivými občanmi spod Laščíka, 
ulíc Za jarkom či Orgovánovej. 
Súvisí s tým rušenie verejného po-
riadku, požívanie alkoholických ná-
pojov na verejnosti , znečisťovaniu 
verejného priestranstva, dochádza 
aj k obťažovaniu ostatných občanov 
i maloletých detí .“ Činnosť mestskej 

polície sa v tejto oblasti  musí riadiť 
právnymi predpismi. „Jej príslušní-
ci nemôžu prekročiť svoju právo-
moc a zasiahnuť do práv takýchto 
spoluobčanov. Eliminovať tento jav 
môžeme zintenzívnením hliadkovej 
činnosti  a zameraním sa na väčšiu 
kontrolu rizikových miest i neprispô-
sobivých občanov a zároveň obyva-
teľov mesta nabádať k tomu, aby sa 
nebáli oznamovať takéto a akékoľ-
vek iné porušovanie verejného po-
riadku,“ avizuje M. Harmada. Popri 
nepriaznivej situácii s neprispôsobi-
vými občanmi vidí veľký nedostatok 
aj v oblasti  dopravy. „Veľkým prob-
lémom nášho mesta je nedostatok 
parkovacích miest, tak v centre, ako 
aj v okolí obytných blokov. Netýka 
sa to len Stropkova, ale väčšiny 
slovenských miest.“ Každoročne sa 
počet áut zvyšuje. Vo viacerých rodi-
nách majú k dispozícii už aj viac ako 
jedno auto. „Narastajúci počet mo-
torových vozidiel komplikuje dopra-
vu hlavne v popoludňajších a večer-
ných hodinách, keď je v niektorých 
lokalitách doslova nemožné zapar-
kovať. Na parkoviskách navyše sto-
ja aj služobné osobné a dodávkové 
motorové vozidlá. Problém s parko-
vaním považujem za jeden z kľúčo-
vých, ktorý je potrebné riešiť nielen 
z hľadiska mestskej polície. Už dnes 
sme svedkami, že autá stoja na ve-
rejných priestranstvách, zelených 
pásoch, chodníkoch. Zameriavame 
sa preto aj na riešenie tohto druhu 

priestupkov.“ Situácia v doprave je 
jedným z dôvodov, prečo vedenie 
mesta vytvorilo dopravnú komisiu 
zloženú zo zástupcov Okresného 
dopravného inšpektorátu Stropkov, 
Odboru výstavby MsÚ, Služby, po-
slancov MsZ a mestskej polície. 
„Úlohou komisie je zlepšiť doprav-
nú situáciu v meste novým riešením 
a úpravou dopravného značenia, 
ale aj hľadaním a vytváraním ďal-
ších parkovacích miest, samozrejme 
nie na úkor mestskej zelene. Jedným 
z prvých výstupov komisie by mal 
byť projekt postupného rozšírenia 
parkovísk, ako aj zvýšenia počtu 
parkovacích plôch efektí vnejším vy-
užívaním súčasných kapacít,“ priblí-
žil náčelník a dodal, že v tejto oblasti  
by bolo vhodné využiť aj poznatky 
z iných miest. V súvislosti  s doprav-
nou situáciou sa verejnosť už viackrát 
pýtala, či sa plánuje úprava výšky po-
kút za jednotlivé priestupky. „Výšku 
blokovej pokuty stanovuje platná 
legislatí va. Osobne si myslím, že 
represia by mala nasledovať až po 
dôkladnej prevencii. Činnosť prí-
slušníka mestskej polície nie je len 
o ukladaní blokových pokút. Zvlášť 
v takom malom meste. Na druhej 
strane, vo vzťahu k páchateľom 
priestupkov, ktorí sa ich dopúšťajú 
opakovane, by riešenie napomína-
ním, bez uloženia blokovej pokuty, 
veľa neriešilo,“ dodal na záver náčel-
ník M. Harmada.

-go-

Tomáš (Stropkov): Pamätám 
sa, že niekedy počas základnej školy 
som od rodičov dostal nejaký malý 
darček alebo sladkosti . Funguje to aj 
dnes, aj keď sa ceny darčekov podľa 
mňa trošku zbytočne preháňajú.

p. Helena (Stropkov): Mám už 
veľkých synov, čiže otázky vysved-
čenia už riešiť nemusím. Ale za po-
sledné roky som si všimla, že rodičia 
deťom za vysvedčenie kupujú rôzne 
darčeky. Nemyslím si, že je to zlé, 
rodičia by to ale nemali s darčekmi 
preháňať.
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Poslanec sa pýtal na odmeny pre vedenie mesta, akú dostal odpoveď?
Mestský poslanec Jozef Šimko 

sa na ostatnom rokovaní mestského 
zastupiteľstva v interpelácii opýtal 
primátora mesta, čo je pravdy na 
tom, že viacerí ľudia v Stropkove si 
šepkajú o vysokých, či neprimera-
ných odmenách, ktoré malo dostá-
vať vedenie mesta. Na zastupiteľstve 
poslanec povedal: „V poslednom 
čase ako poslanec dostávam od 
ľudí zo Stropkova túto otázku. 
Chcel by som od Vás teda nejakú 
radu, čo im mám povedať, keď sa 
pýtajú.“ Primátor Ondrej Brendza 
odpovedal, že mestské zastupiteľ-
stvo neslúži ako poradný orgán pre 
poslanca a že by mal vystúpiť s kon-
krétnym návrhom a interpeláciou. 
„Rád by som odpovedal na kon-
krétnu otázku, ale ak potrebuješ 
poradiť, musíš sa obráti ť na iný or-
gán ako je mestské zastupiteľstvo. 
Čo sa týka otázky odmien, vyjad-
rím sa po odznení všetkých inter-
pelácií.“ Vzápätí  vystúpil poslanec 
Marti n Jakubov s fakti ckou poznám-
kou, že k tejto komunikácii sa môžu 
vráti ť v bode Rôzne. „Už som spo-
mínal, že tam v krátkosti  zhrniem 
dôvody svojho odchodu z funkcie 
a potom možno budeš vedieť k to-
muto viac, pán poslanec,“ povedal 

M. Jakubov. Mestské zastupiteľstvo 
skončilo a k otázke odmien sa však 
už nikto nevyjadroval. Poslanec J. 
Šimko sa k tejto téme vyjadril aj po 
zastupiteľstve. „V poslednom čase 
ako poslanec dostávam od množ-
stva ľudí zo Stropkova otázku, čo je 
pravdy na tom, že si vedenie mes-
ta vyplácalo vysoké odmeny, a to 
dokonca nie prvýkrát. Odmeny ne-
udeľujem ani neschvaľujem, nikto 
nás poslancov o nich v zastupiteľ-
stve neinformuje. Dostávam iba 
poslaneckú odmenu, ktorá je po 
zdanení priemerne 23 eur mesač-
ne Chápem, že ľudia sú rozhorčení 
a zvedaví, keď niekde počujú, že 
na odmeny pre vedenie mesta idú 
ti síce eur z peňazí nás všetkých. 
Na každom zastupiteľstve rozprá-
vam o množstve tém. Ani na tom-
to zastupiteľstve nechýbala téma 
opravy Gagarinovej ulice, s ktorou 
vedenie otravujem na každom za-
sadnutí  už rok a pol a nikdy sa na 
ňu nenašli peniaze. Hovoril som aj 
o modernizácii webovej stránky, 
ktorá by mala okrem iného zvýšiť aj 
transparentnosť a informovanosť 
občanov. Nedalo mi teda nespý-
tať sa aj na háklivú tému odmien 
aby mi vedenie mesta poradilo, čo 

mám našim občanom odpovedať. 
Na túto interpeláciu som od pána 
primátora dostal počas zastupiteľ-
stva len vyjadrenie, že keď potre-
bujem poradiť, mám sa obráti ť na 
iný orgán a že mi odpovie po od-
znení všetkých interpelácií. To sa 
však nestalo, odpoveď neprišla do 
konca zastupiteľstva a nebola zod-
povedaná ani v bode rôzne. Bolo 
to asi prvýkrát počas nášho 1,5 
ročného fungovania, čo sa vyparila 
odpoveď na poslaneckú interpelá-
ciu počas zasadania zastupiteľstve 
niekam do neznáma.“ Primátora 
mesta sme sa opýtali, prečo sa na 
zastupiteľstve už nevenovala pozor-
nosť otázke odmien a zároveň sme 
ho požiadali o stanovisko. „Po tom, 
ako pán poslanec Šimko v rámci 
interpelácií žiadal minerálku pre 
novinárky, položil aj dosť nejasnú 
otázku a žiadosť o radu, na ktorú 
skutočne nebolo možné ani pri naj-
lepšej vôli racionálne odpovedať. 
Ale samozrejme, k téme odmien, 
ktorá v meste rezonuje, sa rád vy-
jadrím. Vedeniu mesta neboli vy-
platené vysoké neprimerané odme-
ny, ako sa to pán poslanec pokúšal 
prezentovať. Primátor zo zákona 
nemá nárok na vyplatenie odmeny 

nad rámec schválenej mesačnej 
mzdy. Čo sa týka ostatných za-
mestnancov, podobne ako v iných 
inšti túciách, aj v rámci Mestského 
úradu, školách a organizáciách 
v zriaďovateľskej pôsobnosti  mesta 
boli v roku 2015 vyplatené všetkým 
zamestnancom primerané odmeny 
v závislosti  od plnenia zverených 
úloh v rámci povinností  vyplýva-
júcich z pracovných pozícií, ako aj 
nad ich rozsah, ako súčasť moti vač-
nej zložky mzdy. Dôkazom dobrého 
hospodárenia mesta a jeho organi-
zácií je záverečný účet mesta za rok 
2015. Po dlhých rokoch je v zisku 
Služba, rovnako tak Byhos, mesto 
hospodárilo s výrazným prebytkom 
takmer 300 ti síc eur, pričom sa zre-
alizovali investí cie za vyše dva mi-
lióny eur. Aj ti eto čísla odôvodňu-
jú opodstatnenosť odmien za rok 
2015. Zdôrazňujem, že odmeny 
boli, sú a budú variabilnou zložkou 
mzdy pre všetkých zamestnancov 
samosprávy, ako aj organizácií 
v jej zriaďovateľskej pôsobnosti . 
Na rozdiel od minulosti  závisia 
v prvom rade od nadštandardné-
ho plnenia pracovných povinností  
a fi nančných ukazovateľov samo-
správy,“ dodal O. Brendza. -pet-

Poslanec J. Šimko na mestskom zastupiteľstve: „Pán primátor, prosím, 
nechoď cestou osobných útokov, ktoré by ti niekto mohol ľahko vrátiť.“

V týždenníku Stropkovské 
Spektrum si čitatelia niekoľkokrát 
prečítali výmeny názorov medzi TJ 
Slávia a mestom, alebo Jozefom 
Venglovičom a mestom. Minulú 
stredu sa v Stropkove uskutočni-
lo ďalšie zasadnuti e mestského za-
stupiteľstva, kde odznela 
pripomienka od poslanca 
Jozefa Šimka aj ohľadom ob-
sahu odpovede primátora 
pre J. Vengloviča a TJ Slávia. 
„Poslancom v mestskom za-
stupiteľstve som po prvý raz. 
Od zvolenia nového vede-
nia mesta som zo začiatku, 
najmä prvý polrok, počúval 
samé chvály. Postupom času 
sa však veci zmenili,“ pove-
dal. J. Šimko. Podľa jeho slov 
v Stropkove funguje tzv. „atmosféra 
strachu“. Podotkol, že v meste žije 
veľa ľudí, ktorí majú negatí vne skú-
senosti  s vedením mesta, či nejakou 
konkrétnou osobou z vedenia mes-
ta. Ďalej podotkol, že ľudia sa neraz 
na niečo sťažujú a keď sa ich opýta, 
prečo sa neozvú, povedia, že nebudú 
predsa bojovať proti  takej sile vplyv-
ných a prepojených ľudí. Situáciu 
podľa poslanca odráža aj momen-
tálna komunikácia v Stropkovskom 
Spektre, napríklad s Valentí nom 

Smolkom, no hlavne s Jozefom 
Venglovičom. Poslanec priznal, že 
bol znechutený odpoveďou primáto-
ra mesta pre J. Vengloviča. „Neveril 
som vlastným očiam, keď som videl 
ti e osobné útoky na jeho osobu.“ 
Poslanec poukázal aj na zavádzanie 

verejnosti  primáto-
rom pri skúmaní 
možnosti  výstavby 
zimného štadióna. 
„Pán primátor, ty 
dobre vieš, že ná-

vrh ti  predkladala 
aj komisia, ja som 
sa vyjadril, že by 
ste mohli začať 

skúmať možnosti  pre zimný štadión 
a podobne. Navrhovali sme, aby ste 
sa išli pozrieť tam, kde zimný štadi-
ón takto funguje. Bez ohľadu na to, 
či J. Venglovič kandidoval na primá-
tora mesta Stropkov a bol neúspeš-
ný, nepáčilo sa mi, ako si hodnoti l 
jeho politi cké ambície, dokonca si 
ho ponižoval, čo sa týka jeho práce. 
Povedal by som, že je to až dupanie 
občianskeho sektora, vyčítaš mu pe-
tí cie, útočíš na stranu SaS.“ Poslanec 
uviedol, že bodaj by bolo veľa ďalších 

takých ľudí, ktorí by chceli byť primá-
tormi a ktorí by vo svojom voľnom 
čase organizovali petí cie. Ďalej pri-
mátor O. Brendza hovorí v súvislos-
ti  s J. Venglovičom o manipulovaní 
verejnosti , zneužívaní na sebapre-
zentáciu, skrytej forme predvoleb-

nej kampa-
ne. „Keď J. 
Venglovič 
z n e u ž í v a 
petí cie na 
svoju pre-
z e n t á c i u 
kvôli voľ-
bám, ja sa 
pýtam, keď 
ste v minu-
lom voleb-
nom obdo-

bí riešili nonstop hnedý priemyselný 
park, vtedy vám ani nenapadlo, že 
možno budete niekedy kandidovať 
za primátora? Ja ti  to nevyčítam, 
len sa veľmi čudujem, že práve ty 
hodnotí š nejakého iného akti vistu. 
Vieš si predstaviť, že môžeš byť aj 
ty raz v takej pozícii a niekto iný ťa 
bude hodnoti ť? Veď to je najjedno-
duchšie urobiť politologickú analý-
zu tvojej kampane, pôsobenia, kto-
rá poukáže kedy kampaňuješ a kedy 
nie. Občiansky akti vizmus znamená 

vážiť si aj svojich proti vníkov a po-
liti cky aktí vnych ľudí, tam sa pre-
javuje, kto je demokrat a kto nie. 
Nechcem ťa tu karhať, ale myslím 
si, že by si sa mal vráti ť z tejto cesty, 
po ktorej teraz ideš. Keď pôjdeš to-
uto cestou do budúcna, najviac na 
to doplatí š ty sám. Zastav, prosím, 
takéto konanie čím skôr, lebo je to 
zlé,“ povedal J. Šimko. Primátor O. 
Brendza poďakoval za radu poslan-
covi ako od mladšieho kolegu a do-
dal: „Nie som politológ, ním si ty. 
Nie som politi k, ním si ty. Tým, že 
som nezávislý primátor, legití mne 
zvolený vo voľbách, neznamená, že 
som strati l spôsobilosť na právne 
úkony a tým, že si nechám do seba 
kopať a špiniť. Odkiaľ čerpáš infor-
mácie, že verejnosť je nespokojná, 
že sa bojí? Ja mám iné poznatky. Bol 
si niekedy počas pracovného týždňa 
u nás? Mal si niekedy rozhodujúcu 
právomoc? Kde si doteraz pôsobil? 
Keby si mal moc, a máš rozhod-
núť, stále sa dostaneš do situácie, 
keď jednému vyhovieš, inému nie.“ 
Primátor dodal, že si od J. Šimka vy-
prosí, aby ho moralizoval, alebo sta-
val do pozoru. Podotkol, že J. Šimko 
je stále poslanec a on primátor a že 
sa k J. Venglovičovi viac vyjadrovať 

vs
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nebude. „O pánovi Venglovičovi 
som nepovedal nič, čo by nebola 
pravda. Kto cez demagógiu spojí 
navýšenie návrhu rozpočtu na ad-
ministratí vu na rok 2016 s norma-
tí vom, je presne to isté ako si vy-
stúpil ty. Veľa rečí, skutky žiadne. 
Ty sa nestaraj o môj politologický 
vývoj, nehodnoť moje pôsobenie. Ja 
som tu bol štyri roky poslanec. To, 
že som išiel kandidovať, bolo moje 
rozhodnuti e a ti ež ľudí, ktorí ma 
podporovali.“ Primátor dodal, aby 
si poslanec počkal na svoju možnosť. 

Podotkol, že keď išli kandidovať, po-
slanec J. Šimko sa ho pýtal, kto bude 
koaličným partnerom primátora, stá-
le len riešil funkcie. „Ja som ti  pove-
dal, Jožko počkaj, občania rozhod-
nú. Ber to tak, že primátor sa volí na 
štyri roky. Ty máš možnosť vyjadriť 
sa. Uvidíme, ako dopadne rok 2018. 
Nebudem ti cho, pokiaľ sa bude ko-
pať do vedenia mesta a cez dema-
gógiu zneužívať nevedomosť bež-
ného občana. V histórii Materská 
škola Mati ce slovenskej nedostala 
viac peňazí ako teraz. Ak sa môže 
niekto sťažovať a písať petí cie, je to 

MŠ A. Hlinku. Pán poslanec, prosím 
ťa do budúcna, naštuduj si, o čom tu 
rokujeme a potom sa rozprávajme 
na báze argumentov. Keď hovoríš, 
že v meste je nespokojnosť, povedz 
mi alternatí vu. Je ľahké poukazovať, 
že to nefunguje, pekne sa to polito-
logicky počúva. Ja si však myslím, 
nech si občan o tom urobí názor 
sám.“ J. Šimko sa spýtal primátora, či 
má pocit, že by sa niekedy vti eral do 
dákych funkcií v meste. „Ak som sa 
ťa pýtal, kto bude na Službe, Byhose 
a podobne, bolo to preto, že je to 
veľmi dôležité, aby občania, ktorých 

žiadaš o podporu, mali predstavu 
o tvojom novom tí me. Podľa mňa je 
to úplne logické.“ Dodal, že nesúhla-
sí s tým, že sa chcel niekedy dostať 
do nejakej mestskej funkcie alebo by 
chcel byť niekam dosadený. „To som 
nepovedal, pán poslanec,“ reagoval 
primátor. V závere poslanec doplnil, 
aby primátor nešiel cestou osobných 
útokov, ktoré mu niekto môže ľahko 
vráti ť. O. Brendza povedal, že urobí 
všetko pre to, aby občanom doká-
zal, že on a jeho tí m ide správnou 
cestou.

-pet-

5. ročník Juniálesu v Stropkove
Minulý piatok sa na Námestí  

SNP v Stropkove uskutočnil už 5. 
ročník kultúrneho podujati a pod ná-
zvom Country 
Juniáles. Jeho 
o r g a n i z á t o -
rom je občian-
ske združenie 
Sparta v spolu-
práci s Mestom 
S t r o p k o v , 
S t a n i s l a v o m 
Kolcunom a fi r-
mou Coltsun – 
Consult. Ďalšími 
partnermi je aj 
športový klub 
Chosi z Chotče 
a futbalový 
oddiel Sokol 
Sitník, ktorý za-
požičal niekto-
ré potrebné veci na túto akciu. 
„Predchádzajúce ročníky sa niesli 
v duchu, že sme skôr skúšali, či to 
ľudí zaujme. Každým rokom záujem 
o toto podujati e stúpa,“ prezradil 
člen OZ Sparta Dávid Kleban. Na tej-
to peknej akcii nechýbali súťaže pre 
deti  i dospelých. Plnoletí  si zasúťažili 

v pití  piva a jedení „nálešníkov“, pre-
tláčaní rukou. Deti  súťažili v pití  ko-
foly cez slamku, jedení jogurtu spo-

lu s rodičom. Opäť nechýbala súťaž 
v príprave „nálešníkov“. Tá spočíva 
v tom, že nálešníky sa nehodnoti a 
podľa množstva, ale podľa chuti . OZ 
Sparta obhájila v tejto súťaži prvé 
miesto. Neskôr začala hlavná sú-
ťaž Stropkovský silák, kde sa dvíha-
la klada, nosili sa 105 kilogramové 

kufre, prehadzovala traktorová pne-
umati ka, ťahalo sa hasičské auto 
a nechýbalo ani držanie pivného 

suda. Niektoré z týchto disciplín si 
mohli vyskúšať aj samotní diváci. 
Všetkých účastníkov do neskorých 
hodín zabávala country skupina zo 
Stropkova Bonanza. Organizátorov 
sme sa spýtali, ako sú spokojní 
s ročníkom 2016. „ Spokojní sme asi 
na 50%, lebo počasie nám to dosť 

pokazilo. Takmer celý program 
prebehol tak, ako bolo napláno-
vané. Ale to, že počasie bolo ne-

priaznivé, spô-
sobilo, že bolo 
menej ľudí, ako 
sme očakávali. 
Príjemne nás 
prekvapila sku-
točnosť, že me-
dzi silákmi bol 
juniorský rekor-
dér v mŕtvom 
ťahu (350kg) 
Erik Jaškanič. 
Chceme sa 
p o ď a k o v a ť 
všetkým, ktorí 
prišli, partne-
rom a dobrovoľ-
ným hasičom 
z Bukoviec,“ 

zhodli sa Dávid Kleban a Matúš 
Sidor, členovia OZ Sparta.

Stropkovský silák 
1. miesto Erik Jaškanič, 2. miesto 

Róbert Blacha, 3. miesto Miloš 
Vanda, 4. miesto Marek Bujdoš, 
5. miesto Adam Sobek, 6. miesto 
Matúš Ivan.   -pet-

V bielych tričkách súťažiaci Stropkovského siláka,
v čiernych dobrovoľní hasiči z Bukoviec a celkom vpravo rozhodca Pavol Glovacký.

Pätnásť bocianích mláďat má občiansky preukaz
Či ste pravidelným pozorovate-

ľom bocianov alebo prejdete okolo 
hniezda bez povšimnuti a, určite je 
bocian biely nezameniteľný chrá-
nený vtáčí druh. Dokonca je jediný, 
ktorý sa neprejavuje spevom, ale 
klopaním zobáka. Po niekoľkých ro-
koch spolupráce prijal naše pozva-
nie na krúžkovanie bocianov v okre-
se Stropkov ornitológ Doc. RNDr. M. 
Fulin, CSc, ktorého pre jeho vyše 40-
ročné sledovanie prezývajú aj „otec 
bocianov“. V utorok, 28.6.2016, za 
necelé tri hodinky, dostalo 15 bo-
cianikov z piati ch hniezd krúžok 
s evidenčným číslom a označením 
našej krajiny, aby sme v budúcnosti  

mohli sledovať jeho miesto hniez-
denia, trasu migrácie či dožitý vek. 
Pre nás sú to možno nepodstatné 

veci, ale pre zoológov, ochranárov 
a „vtáčkarov“ majú cenu zlata a zís-
kané informácie môžu rozprávať 

zaujímavé príbehy. A kde si môžete 
už o pár dní, po vyletení z hniezda, 
všímať takto označené mláďatá? 
V Breznici, kde boli na hniezde šty-
ri bocianiky, v Sitníku, Chotčanskej 
ulici a v Krušinci po 3 a v Bokši 2. 
Hniezdo v časti  Šandal – Roveň 
bolo prázdne. Aj keď sa zo zimovísk 
v Afrike vráti a späť až o 2-3 roky, ur-
čite bude zaujímavé sledovať, či za-
vítajú do svojho „rodiska“, ako je to 
zvykom, alebo ich po ceste očarí iná 
krajina. Za spoluprácu a trpezlivosť 
patrí poďakovanie aj p. Klebanovi, 
ktorý ochotne prenajal a obsluho-
val plošinu.

RNDr. Ľ. Reiterová
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Malá škola, veľké úspechy:
Základná škola s materskou školou Bukovce

Z histórie
Obec Bukovce leží v Nízkych 

Beskydách na strednom toku 
Chotčianky. Vznikla v roku 1964 spoje-
ním Veľkých a Malých Bukoviec. Prvé 
písomné zmienky o týchto dvoch de-
dinkách rozdelených len riekou siahajú 
do dávnej minulosti . Veľké Bukovce sa 
spájajú s rokom 1379 a Malé Bukovce 
s rokom 1557.

Odkedy existovala v obci škola, 
záznamy nie sú. V kronike obce i ško-
ly sa píše, že do 1. 9. 1937 tu bola 
Gréckokatolícka ľudová škola, potom 
Štátna ruská ľudová škola s vyučova-
cím jazykom ruským, slovenský jazyk 

sa vyučoval iba 4 hodiny týždenne. 
Vyučovanie sa uskutočňovalo v dvoch 
budovách, nižšie ročníky v starej ka-
mennej budove a vyššie ročníky v dre-
vených domčekoch, tzv. barakoch. Do 
roku 1948 bola v Bukovciach Národná 
a Stredná škola, k ich zlúčeniu došlo 
v roku 1953 a škola dostala názov 
Osemročná stredná škola, riaditeľom 
bol pán Dudinský, ktorý tu ako učiteľ 
pôsobil od roku 1938 až do starobné-
ho dôchodku. V roku 1954 sa vyučo-

vací jazyk zmenil na ukrajinský. V škol-
skom roku 1961/62 na žiadosť rodičov 
dochádza k zmene vyučovacieho jazy-
ka na slovenský. V rokoch 1974 – 1976 
bola dobudovaná telocvičňa aj prí-
stavba školskej jedálne a školskej dru-
žiny. V roku 1974 sa v priebehu dvoch 
mesiacov vybudovala prístavba škol-
skej dielne. V roku 1997 bola budova 
školy splynofi kovaná. V školskom roku 
2002/03 bola v škole zriadená počí-
tačová učebňa. Škola má aj odbornú 
učebňu fyziky a knižnicu. Najkrajšou 

a najzaujímavejšou časťou je ne-
sporne „historická izba“ na vytvorení 
ktorej sa podieľali občania obce i ši-
rokého okolia. Za pomoc im aj touto 
cestou ďakujeme.

V súčasnosti  je okolie školy plné 
zelene. Areál troch budov obklopujú 
ovocné stromy, kry a ihličnaté stromy. 
V hlavnej jednoposchodovej budo-
ve sa nachádza deväť tried, kabinety, 
zborovňa i riaditeľňa. Druhá dvoj-
podlažná budova má okrem školskej 
jedálne a kuchyne aj dve triedy, v kto-
rých je materská škola. 

Počet žiakov v tejto škole ne-
presiahol číslo 200, najviac ich bolo 

v školskom roku 1966/67 a to 194. 
Za jej existencie prešli bránami stov-
ky žiakov, desiatky učiteľov. Počas 50 
rokov sa v škole vystriedali tí to ria-
ditelia: Donič, Dudinský, Halachán, 
Mulík, Spišák, Blicha. Dlhé obdobie tu 
pôsobili tí to pedagógovia: Dudinská, 
Paličková, Lišková, Bugirová, Šlepecká, 
Stupáková, Mulíková, Grešlíková, 
Grešlík, Gornalová, Kačurová.

Škola sústavne dosahuje dob-
ré výsledky v mimoškolskej činnosti  

a má dobré výsledky 
aj v uplatnení sa žia-
kov v ďalšom štúdiu 
a v živote. O tom, že 
na svoju základnú 
školu žiaci nezabú-
dajú, svedčí množ-
stvo maturitných po-
zdravov a oznámení 
o promócii.

Pod vedením pe-
dagógov žiaci dosahu-
jú pekné umiestnenia 
na okresných, kraj-
ských súťažiach i ce-

loštátnych súťažiach, v olympiádach 
z jednotlivých predmetov, v oblasti  
vlastnej výtvarnej i literárnej tvorby 
i športových súťažiach.

Aktuálny školský rok
V školskom roku 2015/2016 sa 

žiakom darilo nielen v predmetových 
olympiádach, ale aj v rôznych ume-
leckých, či športových súťažiach, za čo 
patrí veľká vďaka trpezlivým a zanie-
teným učiteľom.

Obvodné a krajské kolá:
Technická olympiáda kat B: 

2. miesto Oliver Babinský, 3. miesto 
Zdeněk Fedák

Biologická olympiáda kat. C - pro-
jektová časť: 1. miesto Klára Mulíková 
s prácou: Celiakia, 2. miesto Klaudia 
Fedáková s prácou: Pes v osade. Obe 
dievčatá boli úspešné riešiteľky kraj-
ského kola. V prakti cko-teoreti ckej 
časti  sa úspešnými riešiteľmi stali 
Rasti slav Homza a Jakub Bujdoš.

Biologická olympiáda kat. D – 
projektová časť: 1. miesto Angelika 
Marcinčáková s prácou: 
Orchidea. V teoreti cko-prakti c-
kej časti  získal 1. miesto Oliver 
Babinský. Úspešnými riešiteľ-
mi sa stali aj Dominika Zajacová 
a Juliána Muliková.

Biologická olympiáda kat. E 
– odbornosť botanika: 1. miesto 
Daniela Kocáková, 2. miesto 
Dominika Zajacová, ktorá sa sta-
la aj úspešnou riešiteľkou kraj-
ského kola. V odbornosti  geo-
lógia 3. miesto Šimon Harvilko, 
v odbornosti  zoológia sa úspeš-
nými riešiteľkami stali Juliána 
Muliková a Klára Mulíková. 

Geografi cká olympiáda: 
3. miesto Daniela Kocáková

Dejepisná olympiáda: 3. miesto 
Daniela Kocáková

Matemati cká olympiáda: úspeš-
ní riešitelia: Juliána Muliková, Šimon 
Harvilko

Chemická olympiáda: úspešní rie-
šitelia: Jakub Bujdoš, Klára Mulíková, 
Rasti slav Homza

Pravopisná olympiáda: úspešná 
riešiteľka: Daniela Kocáková

Olympiáda z anglického jazyka: 
úspešný riešiteľ: Rasti slav Homza

Európa v škole – literárna časť: 
2. miesto Nikolas Choma (3. ročník), 

2. miesto Juliána Muliková (6. roč-
ník), 1. miesto: Daniela Kocáková 
(7. ročník), 2. miesto Rasti slav Homza 
(9. ročník)

Európa v škole – výtvarná časť: 
2. miesto Dominik Kovč, 2. miesto Saša 
Kurejová a 3. miesto Natália Bučková 
(3. ročník), 2. miesto Samuel Fedák 
st. (4. ročník), 1. miesto Alexandra 
Paličková, 1. miesto Angelika 

Marcinčáková (5. ročník), 2. miesto 
Zdeněk Fedák (7. ročník), 2. miesto 
Iveta Goroľová (7. ročník), 1. miesto 
Lukáš Eštok (9. ročník). Víťazi kategórií 
sa zúčastnili aj celoštátneho kola.

Hviezdoslavov Kubín – recitač-
ná súťaž: 3. miesto Nikolas Choma 
(1. stupeň), 3. miesto Karolína 
Bujdošová (2. stupeň)

Rozprávkové vreti enko – re-
citačná súťaž: 3. miesto Karolína 
Bujdošová

Plenér F. Veselého – výtvarná sú-
ťaž: 3. miesto Adam Hančák

Vesmír očami detí  – výtvarná sú-
ťaž: 1. miesto Nikolas Choma, účast-
ník celoštátneho kola

Včely a včelári očami detí  – vý-
tvarná súťaž: 3. miesto Marti n Fedák, 
Čestné uznanie za priestorovú prácu: 
žiaci ŠKD

Chráňme lesnú zver – výtvar-
ná súťaž: 1. miesto Zdeněk Fedák, 
3. miesto Štefan Fedák

„Moje NIE zlu“ - krajská výtvarná 
súťaž: 3. miesto Zdeněk Fedák, čestné 

uznanie: Štefan Fedák
Rómsky talent – spev: Laureát sú-

ťaže: Romano Trio (Klaudia Fedáková, 
Katrina Kurejová, Iveta Goroľová), 
v bronzovom pásme sa umiestnila 
Štefánia Fedáková

Rómsky talent – tanec: Strieborné 
pásmo: Lukáš Eštok, Milan Eštok, 
Nikolas Choma, Samuel Fedák ml., 

Najmenšie deti  z materskej školy.

Deň Zeme

Na celoštátnom kole 
súťaže Liečivé rastliny
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Malá škola, veľké úspechy:
Základná škola s materskou školou Bukovce

Klaudia Fedáková, Katrina Kurejová
Šach – žiacka šachová liga: 

3. miesto Družstvo, 2. miesto 
Daniela Kocáková, 3.miesto Angelika 
Marcinčáková, 3. miesto Adrián 
Choma, 3. miesto Nikolas Choma 
- jednotlivci

Šach obvodné kolo: 3. miesto 
Daniela Kocáková, absolvovala aj kraj-
ské kolo

Florbal: 2. miesto Dievčatá
Divadelné Košice – súťažná pre-

hliadka divadelných súborov. Naši žia-
ci s hrou Juliána – kráľovná Zeme zís-
kali 3. miesto. Očarili však divadelných 

odborníkov natoľ-
ko, že si odnies-
li aj Cenu Mati ce 
Slovenskej.

Projekt indic-
ko-slovenskej spo-
lupráce (pod zášti -
tou Ministerstva 
zahraničných vecí): 
Čestné uznanie: 
Alexandra Paličková

C e l o š t á t n e 
kolá:

Liečivé rastliny 

– súťaž zameraná na poznávanie a po-
užívanie najznámejších liečivých rastlín 
a ich čajov. Uskutočnila sa v Brati slave 
v sídle Iuventy. Úspešnými riešiteľmi 
sa stali Adrián Choma a Alexandra 
Paličková.

Hravo, ži zdravo – celoštátna sú-
ťaž pre žiakov ZŠ zameraná na zdravú 
výživu: 3. miesto žiaci 5. ročníka

Iné akti vity školy
V škole sa osobnosť žiakov budu-

je aj rôznymi akti vitami a projektmi 
napr. Týždeň pre Zem, Deň Zeme, 
Deň vody, Týždeň boja proti  drogám, 
Deň bez cigarety, Zdravá strava, Deň 
mlieka, Bocianí deň, Ochrana príro-
dy, Poznajme svoje okolie, Pasovanie 
prvákov, Deň narcisov, Biela pastelka, 
Záložka spája školy, Noc v knižnici, 
Jesenné zvyky, Olympijský deň, karne-
val a podobne. Žiaci pravidelne chys-
tajú aj program pre svojich rodičov 

a starých rodičov – Deň mati ek, Deň 
úcty k starším, Posedenie pri jedličke.

Najobľúbenejšie sú samozrej-
me exkurzie a poznávacie zájazdy. 
V tomto školskom roku si žiaci vyskú-
šali, aké je to byť jaskyniarom, keď sa 

zúčastnili „prieskumu“ Zlej diery pri 
Lipovciach, exkurzie do botanickej zá-
hrady v Košiciach, v závere roka starší 
žiaci absolvovali aj výlet do Brati slavy. 
Samozrejmosťou sú aj každoročné di-
vadelné a kino predstavenia. A mno-
ho, mnoho ďalších akti vít...

Naša škola bola, je a bude tou in-
šti túciou, ktorá nadväzuje na základy, 
čo dieťa získava od rodičov a ti eto tvo-
rivo a cieľavedome rozvíja tak, aby sa 
z malého dieťaťa stal postupne plno-
hodnotný človek schopný rozvíjať na 
základe získaných poznatkov v škole 
svoju osobnosť, formovať novú rodinu 
a vychovávať svojich následníkov. -b-

Lúčiaci sa  deviataci

Prvý ročník Memoriálu 
Mateja Sahajdu

Ubehol rok od chvíle, kedy sa zro-
dila a naplnila myšlienka pripomínať 
si pamiatku nášho žiaka, spolužiaka 
a kamaráta Mateja Sahajdu, ktorý 
pred dvoma rokmi prehral svoj boj so 
zákernou chorobou. Odišiel vo svojich 
najkrajších rokoch, aby nám po sta-
točnom boji ako športovec, múdry, 
rozhľadený a šikovný mladý džentl-
men zanechal odkaz, že sa nikdy ne-
treba vzdávať a je potrebné vytrvať do 
konca. Po vydarenom nultom ročníku 
sme tento rok zorganizovali prvý roč-
ník celoškolského futbalového turnaja 
na jeho počesť, ktorý sa uskutočnil 24. 
júna 2016 na multi funkčnom ihrisku 
Gymnázia v Stropkove. Turnaja sa zú-
častnili zmiešané družstvá všetkých 
tried školy, spoločné družstvo vytvo-
rili bývalí Matejovi spolužiaci a kama-
ráti . Po príhovore riaditeľa školy Ing. 
S. Cichého a minúte ti cha, zástupky-
ňa školy PaedDr. I. Jecušková vypus-
ti la balón ako pozdrav pre Mateja do 
neba. Začalo sa zápoliť. Zápasy roz-
hodovali učitelia telesnej výchovy. 

Napriek horúčavám všetky družstvá 
hrali s nesmiernym zápalom, fanúšiko-
via povzbudzovali svojich spolužiakov. 
Víťazom sa stalo družstvo III. B triedy 
v zložení I. Liška, D. Pališin, D. Dziak, 
A. Krehlík, K. Semančík, O. Regrút, F. 
Berežný a R. Surmanková, ktorým pu-
tovný pohár a sladkú odmenu odo-
vzdali Matejovi rodičia. Ďakujeme 
riaditeľovi školy Ing. S. Cichému, zá-
stupkyni PaedDr. I. Jecuškovej, vy-
učujúcim telesnej výchovy Mgr. Ľ. 
Reiterovi, Mgr. M. Šturákovi za orga-
nizáciu turnaja, zúčastneným za fair 
play hru, divákom za povzbudzovanie 
a všetkým, ktorí sa nejakým spôso-
bom zapojili do nezabudnuteľného 
dopoludnia.

Matej, tvoj statočný boj preja-
vovaný stálym úsmevom a nekoneč-
ným opti mizmom je pre nás veľkým 
príkladom, moti váciou a vzpruhou vo 
chvíľach, ktoré sa nám niekedy zdajú 
ťažké a beznádejné. Nikdy na teba 
nezabudneme!

E.V.

Deti z Bartošoviec na 
výlete v Stropkove

 Naše mesto predminulý uto-
rok navští vili deti  zo Základnej školy 
Bartošovce spolu so svojimi rodičmi 
a učiteľkami. V Stropkove navští vili 
zoologickú záhradu, múzeum i kniž-
nicu, zajazdili si na koníkoch. „V ZOO 
sa mi páčili všetky zvieratká, no 

najviac opica,“ povedal Dávidko. 
Zamestnankyňa Katarína Chvastašová 
štýlom určeným deťom predstavila 
krojované bábiky, život detí  v Afrike 
a iné zaujímavosti . Deti  s veľkým zá-
ujmom a nadšením počúvali. Učiteľka 
Gabriela Koscelníková prezradila, že 
ich materská škola je v Stropkove už 
po druhýkrát. Zaujímalo nás, prečo sa 
sem opäť rozhodli vráti ť. „Vystriedala 

sa nám generácia detí . Chceme im 
niečo nové ukázať a naučiť. Zvykneme 
výletovať v Košiciach, Spišskej Novej 
Vsi, Bardejovských kúpeľoch a v blíz-
kom okolí. Vyhovovalo nám, že vaša 
zoologická záhrada nie je veľmi veľ-
ká. Naše deti  sú maličké a tak nám 

priestor pre ne akurát sadol. Niektoré 
zvieratká videli po prvýkrát naživo, 
iné poznali z domácností . V múzeu 
deti  zaujali najmä hudobné nástroje. 
V knižnici sme si zase oddýchli pri roz-
právke Maťko a Kubko. V knižnici sa 
však rozprávali aj o valachoch a tak 
táto návšteva nebola len zábavná, 
ale aj náučná. Všetci sa zhodli, že do 
Stropkova sa opäť radi vráti a. -pet-
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Rok 1992 na stránkach týždenníka
Stropkovské Spektrum, ako 

Občasník mestského úradu 
v Stropkove vychádzal aj v roku 
1992. Oproti  prvému roku vydá-
vania občasníka, kedy si mestské 
noviny prešli neľahkou cestou (ne)

pochopenia zo strany verejnosti , 
si v nej našli pár verných čitateľov. 
V roku 1992 vyšlo 26 vydaní. Písalo 
sa o nastupujúcom období ma-
lých a veľkých privati zácií, snahe 
o efektí vnosť, akejsi modernizácii, 

o problémoch v otázkach neza-
mestnanosti , čakaní na nové voľ-
by, čitatelia postupne spoznávali 
zástupcov jednotlivých politi ckých 
strán, ich volebné programy a sľuby. 
Aj taký bol rok 1992 na stránkach 

Stropkovského Spektra. Noviny by 
v tom roku mohli pokojne niesť 
podti tul „noviny významných náv-
štev“, z ktorých vám tento týždeň 
prinášame menší fotoprehľad.

-go-

Pri príležitosti  posviacky nového organu v rímskokatolíckom kostole 
mesto Stropkov pocti l svojou návštevou aj Mons. Alojz Tkáč.

V deň vyvrcholenia 
Dňa zeme, 22. apríla 
zavítal do Stropkova 
minister – predseda 
komisie pre životné 
prostredie Ing. Ivan 

Tirpák, CSc.
so svojím sprievodom.

Koniec januára priniesol 
exkluzívny rozhovor s expredsedom 
SNS – Ing. Víťazoslavom Móricom, 

Vždy záleží na propagande, 
v ktorom zhodnoti l návštevu 
v podniku Tesla, stretnuti e 

s primátorom a míti ng s občanmi.

Očakávaná návšteva Ministerky 
práce a sociálnych vecí SR PhDr. 
Heleny Wolekovej, CSc. urobila 

na mnohých úradoch v Stropkove 
menší rozruch, pretože jej pracovné 

povinnosti  nedovoľovali určiť 
presný harmonogram tej-ktorej 

návštevy. Aj napriek tomu sa 
jej návšteva v našom meste 
mohla odraziť na nemalom 

úžitku v podobe pomoci sociálne 
odkázaným občanom a riešením 

rómskej otázky.

Do mesta zavítali aj predstavitelia SKDH 
sa na míti ngu s občanmi prestavili (zľava) 

Marián Kapusta, Ing. Jozef Belcák – minister 
hospodárstva a Juraj Bičej.

KDH v Stropkove počas predvolebnej 
kampane usporiadalo míti ng, na 

ktorom sa občania Stropkova stretli 
s lídrami za poslancov do SNR a FZ za 

východoslovenský región – Franti škom 
Mikloškom, Franti škom Javorským

Minister kultúry vlády SR Ladislav Snopko 
bol na návšteve Stropkova oboznámený 

o problémoch rekonštrukcie kašti eľa 
a fi nancovania.

Pri príležitosti  Svetového dňa 
Červeného kríža sa na Mestskom úrade 

v Stropkove uskutočnilo privítanie 
najlepších darcov krvi nášho mesta. 
K darcom sa prihovoril primátor, kde 

vyzdvihol ich úsilie nepoľaviť ani 
v tejto ťažkej dobe v zmysluplných 

myšlienkach zakladateľa hnuti a 
Červeného kríža Henryho Dunanta.
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Seniori si uctili DEŇ OTCOV
Dňa 19. júna sme si pripomenu-

li a oslávili Deň otcov. Tento krásny 
sviatok sme spojili so športovým 
popoludním v areáli Pod vlekom. 
V úvode nás srdečne privítal pred-
seda výboru pán Štefan Madzin a 

hneď odovzdal slovo pani Zuzane 
Berikovej, ktorá v krátkom prího-
vore pripomenula dôležitosť, výni-
močnosť a nenahraditeľnosť otcov 
v rodinách a pri výchove našich 
detí . Na znak úcty a vďaky, každý 
otecko dostal malú pozornosť. Po 
tomto príhovore sme sa presunu-
li na športové ihrisko, kde sme si 
zmerali sily v štyroch disciplínach. 

Hod lopti čkami na terč, hod šípka-
mi na terč, kop do brány a hod lop-
tou na diaľku. Z toho dve disciplíny 
boli rozdelené na mužov a ženy. Po 
ukončení súťaže, členovia výboru 
odovzdali víťazom osemnásť medai-

lí. Potom nasledovalo posedenie pri 
čapovanom pive, kofole a opekanej 
klobáske. Sponzorom občerstvenia 
bol pán Stanislav Kolcun, ktorému 
touto cestou srdečne ďakujeme. 
Pri harmonike a speve sme zotrva-
li do večera. Všetkým zúčastneným 
úprimne ďakujeme za príjemne 
strávené popoludnie.

Výbor Denného centra

V Duplíne slávili DEŇ OTCOV
Členky ZO Únie žien Slovenska 

v Duplíne pripravili pre deti  a ich ot-
cov, starých otcov dňa 19.júna 2016 
oddychové popoludnie na futbalo-
vom ihrisku. Deti  kreslili na chodník 
chvíle strávené so svojim otcom – 
celou rodinou. Za to boli odmene-
né tým, že ich ocko povozil na „ko-
čiari z minulosti  „ . Bolo to pre nich 
veľmi zábavné. Ďalšou disciplínou 
bolo previezť balón na detskom fú-
riku, za ktorú bola sladká odmena. 
Najviac sa všetci prítomní zabavili 

prehadzovaním balóna napuste-
ného vodou, ktorý pri nesprávnom 
zachytení praskol a súťažiaci dostal 
studenú sprchu. Na záver boli rôz-
ne spoločné športové akti vity, po 
ktorých nasledovala „opekačka“. 
Poďakovať chceme chlapcom za po-
moc pri opekaní, ženám za upečené 
koláče a všetkým prítomným za ak-
tí vnu účasť. O atmosfére tohto dňa 
hovoria aj priložené fotografi e. 

Výbor ZO ÚŽS v Duplíne

50 rokov rekreačnej oblasti Domaša - Valkov
V roku 2016 uplynie 50 rokov 

od chvíle, keď sa z dnes už bývalej 
obce Valkov vysťahoval posledný 
obyvateľ. Dôvodom vysťahova-
nia bola výstavba vodnej nádrže 
Domaša, ktorá leží v Ondavskej vr-
chovine v doline Ondavy, pod ňou 
je malá vyrovnávacia nádrž Malá 
Domaša. Vodná nádrž Domaša sa 
dvoma treti nami plochy rozkladá na 
území okresu Vranov nad Topľou, 
iba severná časť zasahuje do okresu 
Stropkov. Výstavba vodného diela 
sa začala vo februári 1962 a ukonče-
ná bola v decembri 1967. Injekčná 
štôlňa sa začala zakladať v auguste 
1963. Prietok Ondavy bol odvede-
ný do štôlne v júni 1964. Sypanie 
vlastného telesa hrádze sa začalo 
na jar 1964, keď bol ešte otvore-
ný výkop injekčnej štôlne. Sypanie 
stati ckej časti  sa začalo v rokoch 
1965 - 1966. Sypanie zemnej hrádze 
bolo ukončené v septembri 1966. 
Hydroelektráreň bola dokončená 
v decembri 1966 a o rok neskôr, 
v decembri 1967, bola ukončená 
výstavba celého vodného diela. 
Celá nádrž má veľký vodohospodár-
sky význam s polyfunkčným charak-
terom - regulácia prítokov vôd do 
Východoslovenskej nížiny, zásobá-
reň úžitkovej vody a perspektí vne aj 

pitnej vody a využiti e na rekreačne 
účely. Kvôli ročným zrážkovým vý-
kyvom a nerovnomerným odberom 
vody hladina aj v priebehu roka in-
tenzívne kolíše, čo vyvoláva abráziu 
brehov s následnou akti váciou zosu-
nov na priľahlých svahoch, výrazne 
poškodzujúcich hospodárske objek-
ty, najmä cesty. Pri výstavbe nádrže 
bolo úplne zaplavených šesť obcí 
a dve čiastočne. Z mapy tohto úze-
mia vymizli pôvodné obce: Valkov, 
Petejovce, Kelča, Trepec, Dobrá 
a Veľká Domaša (podľa nej dostala 
názov i samotná vodná nádrž) a dve 
obce Bžany a Turany nad Ondavou 
boli zaplavené čiastočne. Na Solivar 
bola presídlená časť obyvateľov 
obce Valkov, preto ich miestni oby-
vatelia začali nazývať „Vaľkovčanmi“. 
Obec Valkov dnes v pôvodnej po-
dobe neexistuje. Jej teritórium sa 
nachádza v okrese Stropkov, na 
severo-západnej strane vodnej ná-
drže Veľká Domaša. Prvá písomná 
zmienka o obci Valkov, ako sa do-
zvedáme v publikácií F. Uličného: 
Dejiny osídlenia Zemplínskej župy, 
pochádzala z roku 1363, keď pat-
rila pod panstvo Čičava. Dedinu 
Valkov založil šoltýs Valko na zákla-
de valašského práva, pričom Valkov 
bol malou dedinou so všetkými 

náležitosťami s prevahou rusínske-
ho obyvateľstva, podobne ako nimi 
boli pôvodne i ostatné zaplavené 
obce. V obci Valkov sa gréckokato-
lícka cirkev spomína už v roku 1604 
a 1648, teda v čase Užhorodskej 
únie. Alternatí va posunuti a celej 
obce Valkov v zmysle výstavby no-
vých domov na pozemkoch v ka-
tastri pôvodného chotára nebola 
uskutočnená. Táto alternatí va bola 
realizovaná len v obci Kelča a dnes 
preto existuje obec Nová Kelča.

Keď vody Domaše v čase sucha 
opadnú, je možné vidieť základy jed-
notlivých domov. Rodáci z Valkova 
dodnes živo spomínajú na svoju 

obec, mladí sa chodia na Valkov už 
iba rekreovať. Na jednom sa však 
zhodnú. Kraj Ondavskej vrchoviny je 
hlboko vrytý v ich génoch, preto po-
kiaľ budú žiť, budú sa do neho vracať 
a s hrdosťou v hlase rozprávať svo-
jim vnúčatám i priateľom v Prešove 
o živote v ich zaniknutej obce. My 
považujeme za svoju povinnosť túto 
udalosť pripomenúť aj ostatným 
obyvateľom okresu Stropkov a čita-
teľom Stropkovského Spektra, ktorí 
rekreačnú oblasť Domaša – Valkov 
navštevujú.

JUDr. Mária Kasičová
starostka obce Bžany

Breznický Róm fest
Treti a júnová sobota sa 

v Breznici niesla v duchu už 7. roč-
níka Róm festu. Podujati e prilákalo 
vyše 300 rómov z blízkeho i širšie-
ho okolia. Hudobne sa blysla najmä 
kapela Gypsy Ferko Breznicatar, kto-
rá Róm fest aj odštartovala. Veľký 
úspech zožala ti ež Gypsy Nikola 
(ti ež z Breznice). Svojim precíteným 
a podmanivým spevom si celkom zís-
kala breznické publikum. O výbornú 
zábavu sa postarali aj hudobné for-
mácie Gypsy Ďoďo (Varátka), Gypsy 
Lexus (Svidník), Gypsy Konty (Krajná 
Bystrá), Gypsy Ronex (Stropkov), 

Gypsy Bells (Vyšná Olšava) a Gypsy 
Metrix (Varátka). Pri temperament-
ných rytmoch sa vybláznili nielen 
deti  ale i mnohí dospelí. Pri clivých 
ťahavých

melódiách si zas tí  starší so slza-
mi v očiach pripomenuli neraz ťažký 
život rómov. Organizátormi 7. roč-
níka Róm festu boli Obec Breznica 
a Franti šek Haluška,

Patrik Moskaľ, Eduard Moskaľ 
(všetci z Breznice).

Mgr. Katarína Kuriľáková
TSP Breznica
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Nenechajte si ujsť
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...aj na splátky

Knihkupectvo Hviezdoslav
tel.: 0903 057 506
e-mail: knihkupehviezdoslav@centrum.sk
facebook: knihkupectvo hviezdoslav
web: www.online-knihy.sk

KEPLER LARS
Ihrisko 

P o č a s 
n a s a d e n i a 
v Kosove po-
ručíčku Jasmin 
P a s c a l o v ú -
A n d e rs o n o v ú 
postrelili. Na mi-

nútu a štyridsať sekúnd sa jej za-
stavilo srdce. Preberie sa a je pre-
svedčená, že vie, čo nasleduje po 
smrti . Tvrdí, že človek sa dostane 
do hrozného prístavného mesta 
plného násilia.

Jasmin sa podarí prekonať 
vojnovú psychózu, opustí  armá-
du a začne v Štokholme nový 
život. Porodí syna, ktorému dá 
meno Dante. O päť rokov pri ťaž-
kej dopravnej nehode syn utrpí 
vážne zranenie. Lekári mu môžu 
zachrániť život iba zložitou ope-
ráciou, pri ktorej je nutné zastaviť 
mu srdce, napojiť ho na mimote-
lový obeh.

Jasmin si uvedomuje, že ak 
posmrtné prístavné mesto na-
ozaj existuje, synček nebude 
schopný vráti ť sa do života vlast-
nými silami.

A preto tam musí byť s ním.
Zo švédskeho originálu 

Playground (Albert Bonniers 
Förlag, ScandBook AB, Falun 
2015) preložila Mária Bratová.

ZUZKA 
LIGHT, JEFF 
O´CONNELL

Fit za 15 minut 
denně 

„Dajte mi 15 
minút denne, 
a ja vám dám 

telo jedna báseň.“ 
Zuzka Light, česká rodáčka, 

ktorá sa preslávila po celom sve-
te svojimi cvičebnými videami na 
internete a stala sa fi tness iko-
nou, prichádza s prvou knihou. 
Predstavuje v nej ucelený cvi-
čebný a jedálny program na 30 
dní, ktorý obsahuje všetko, čo 
jej oddaní fanúšikovia očakávajú. 
K tomu sa im dostane aj mnoho 
moti vácie, receptov a takti ež kú-
sok zo Zuzaninho života. A samo-
zrejme tvrdého tréningu!

KNÍHKUPECTVO HVIEZDOSLAV 
VÁM PONÚKA KNIHY

ZA INTERNETOVÉ CENY !!!
Veľký VÝPREDAJ!

Viac ako 200 titulov za super ceny. 
Beletria, detektívky a detské knihy.

Do Vašej knižnice Gymnazisti na potulkách stredným Slovenskom
V pondelkové veľmi skoré ráno 

koncom mája, sme sa my študenti  3.A 
Gymnázia v Stropkove, namiesto vyu-
čovania v škole vybrali poznávať krásy 
stredného Slovenska. Napriek výlet-
nej nálade, bolo v autobuse počuť cu-
dzí jazyk. To nám niektorí spolužiaci, 
v angličti ne približovali pa-
miatky a miesta, ku ktorým 
sme smerovali, nakoľko sa 
už tretí  rok zdokonaľuje-
me v tomto jazyku s našou 
triednou profesorkou PhDr. 
Tati anou Belovežčíkovou. 

Z rána sa na nás síce 
obloha troška mračila, ale 
len čo sme vystúpili z au-
tobusu, obloha sa vyjas-
nila. Našou prvou zastáv-
kou bola podhorská osada 
Vlkolínec, ktorý je zapísa-
ný do Zoznamu Svetového 
dedičstva UNESCO. Mali 
sme možnosť vidieť zru-
bové domčeky, v kto-
rých žili naši predkovia. 
Niektorí sa porozprávali 
s miestnymi obyvateľmi, 
ktorí v tejto dedinke stá-
le žijú. Ďalej sme navští vili 
Banskú Bystricu, kde sme 
si pri pamätníku pripome-
nuli hrôzy 2. svetovej vojny 
a ucti li si pamiatku padlých 
vojakov. Po krátkom od-
dychu a posilnení dobrým 
obedom sme pokračovali 
v ceste do Kremnice. Veľmi nás uchvá-
ti lo námesti e, na ktorom sa nachá-
dza Morový stĺp Najsvätejšej Trojice. 
V mestskej mincovni, ktorá je najstar-
šou dodnes existujúcou mincovňou 
na svete sme videli ako razia mince 
a mali možnosť vyraziť si mincu vlast-
noručne. Našou ďalšou zastávkou boli 
Krahule, kde stredom Európy je goti c-
ký kostol Jána Krsti teľa. Prečo tento 
kostol stojí uprostred lúk, nie je do-
dnes presne známe. No dozvedeli sme 
sa, že bol na tomto mieste postavený 
preto, aby žiadna z okolitých 6 obcí 
nebola znevýhodnená, pretože mal 
slúžiť nie len veriacim z jednej obce. 
Túto povesť nám povedal jeden z ka-
pucínov, ktorý býva v kláštore hneď 
vedľa kostola. Putovanie sme ukonči-
li v Marti ne, na Národnom cintoríne, 

kde sme videli hroby slávnych sloven-
ských spisovateľov. Náročný turisti cký 
deň sme zakončili spoločnou opekač-
kou, pri ktorej sme si z chuti  zaspie-
vali. Dolinou sa ozývali za sprievodu 
gitary naše spevy, ktorými sme dúfam 
nevystrašili našu lesnú zver. 

Nasledujúci deň sme začali hneď 
skoro zrána návštevou dominanty 
oravského regiónu - Oravského hradu. 
Sprievodkyňa nás oboznámila s celou 
históriou hradu. Pri výstupe z nádvoria 
hradu až do najvyššej veže sme museli 
zdolať množstvo schodov, ktoré preve-

rili našu fyzickú kondíciu. 
Nakoľko sa blížil deň detí , 
prehliadka hradu bola 
spestrená živými roz-
právkovými bytosťami. 
V putovaní sme pokračo-
vali do Jasenovej, rodiska 
Marti na Kukučína, kde 
sme obdivovali jeho rod-
ný dom. Náš úžasný po-
znávací výlet sme ukon-
čili relaxáciou v Aquacity 
Poprad. 

Plní poznatkov 
a zistení, že aj keď je 
Slovensko malá ale veľ-
mi krásna krajina, sme 
sa vo večerných hodi-
nách šťastne vráti li do-
mov. Poďakovanie pat-
rí našej triednej PhDr. 
Tati ane Belovežčíkovej, 
ktorá tento úžasný výlet 
zorganizovala.

 Samuel Sidorjak, 
III.A, Gymnázium 

Stropkov
Foto: Zuzana 

Vašková

VAŠE OHLASY

29. júna 2016 v dopoludňaj-
ších hodinách ma na ulici Akad. 
Pavlova zastavil mladý pán. Pýtal 
sa, či neviem, koľko je kilometrov 
do Humenného. Keď som mu to 
povedal, zrazu vybral z tašky holiaci 
strojček s tým, že ho mám zadarmo. 
Potom pridal hodinky so slovami, že 
radšej východniarovi ako niekomu 
inému. Začalo mi svitať, s kým mám 
tú česť. Ponúkaný tovar vyzerá láka-
vo, ale je bezcenný. Dotyčný sa ma 
o chvíľu spýtal, či mu nedám nejaké 

peniaze. Vráti l som mu nepodarky 
a povedal som mu, že je podvod-
ník. Išlo o tzv. „šmejda“. Pohybuje 
sa autom, má príjemné vystupova-
nie, môže mať kolegov. Preto upo-
zorňujem obyvateľov Stropkova, 
aby nenaleteli šmejdovi. Je možné, 
že začne chodiť alebo už chodí aj po 
dedinách a osloví vás s vymysleným 
príbehom. Zvýšte pozornosť a ne-
dajte sa podviesť!

Kamil zo Stropkova

Pozor na „šmejda“ v Stropkove a okolí!
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Nátery striech.
Tel.: 0905 480 575

PREDÁM

* Ponúkam na predaj čistokrvné 
šteniatka nemeckého ovčiaka. Tel.: 
0908 844 509.
* Predám obrubník parkový sivý 

1000 x 200 x 50, 1,20,-€/ks, zásypo-
vý štrk 1m3 10,-€. Po dohode mož-
nosť dovozu. (zvýšilo sa zo stavby). 
Tel.: 0905 489 615.
* Predám prívesný vozík 100x120 

STK do r. 2017. Tel.: 0907 277 509.
* Predám kozlicu ZH 321 kal. 16 – 

70, výmenné hlavne kal. 7x57/12 – 
70, puškohľad a náboje. Tel.: 0911 
469 868. 

NEHNUTEĽNOSTI

* Predám murovanú chatu so 6 
ár pozemkom Šandal - Roveň. Tel.: 
0905 106 019.
* Predám 2-izb byt po rekonštrukcii 

OBČIANSKA INZERCIA
na ul. M. Slovenskej za 26 900,- €. 
Tel.: 0910 964 114.
* Odstúpim komplet zariadený a 

zabehnutý bufet v nemocnici. Cena 
dohodou. Tel.: 0905 359 080.
* Predám pozemok v obci Chotča. 

Rozloha 1 677m2. Cena dohodou. 
Tel.: 0905 359 080.
* Predám 2-izbový byt o výmere 

66,05 m2 na ul. Mati ce slovenskej, 
oproti  ZŠ Hrnčiarska, prízemie, 
pôvodný stav, veľká lodžia. Cena 
29 500,- €, dohoda možná. Tel.: 
0910 974 574. 
* Predám 3-izbový byt na Hlavnej 

44. Tel.: 0918 937 721.
* Predám ornú pôdu 1 139 m2. Tel.: 

0904 684 944.
* Predám čiastočne prerobený 2-iz-

bový tehlový byt 53 m2 na 4. po-
schodí na ul. Mati ce slovenskej. Tel.: 
0902 087 243, 0915 333 579.
* Predám záhradku (oblasť Ščob). 

Tel.: 0911 605 928.
* Prenajmem 3-izbový byt vhodný 

aj ako sídlo fi rmy, alebo na podni-
kanie so samostatným vchodom na 
Hlavnej ul. v SP. Tel.: 0905 119 761.
* Dám do prenájmu 2-izbový byt s 

balkónom na ul. Hlavnej. Tel.: 0907 
978 374.

AUTO-MOTO
* Predám HONDA C-RV 2008, auto-

mat, benzín. Tel.: 0907 975 860.
* Predám Peugeot 406 HDI, 2.0, 

66 kW, r. v. 2001, sedan, strieborná 
metalíza. Cena 1 300,- €. Tel.: 0907 
278 858.
* Predám Seat Cordoba 1,4, r. v. 

HUTNÍCKY MATERIÁL
Skladom široký sorti ment
vyše 30 ton a 150 druhov
LEXANY, HLINÍK, NEREZ
PRÍSLUŠENSTVO  BRÁN

krídlové, posuvné, závesné
POHONY BRÁN
Okrasné závesy

Dekoratí vne prvky na Altánky
Chotčanská 2, Stropkov

za čerpacou stanicou COMI
(vo dvore)

Firma Vasil, UKR ponúka 
nátery striech, kostolov, 
maľovanie fasád a veží.

Tel.: 0907 629 960

Výroba domácich pirohov na 
objednávku tatarčené - 6,- €/kg, 
zemiakové, bryndzové, tvaroho-

vé, lekvárové - 5,50 €/kg.
Tel.: 0902 250 734

Elektroinštalačné práce, 
silnoprúd - slaboprúd, 

bleskozvody, rekonštrukcie, 
novostavby a revízie.

Tel.: 0950 523 563

Prenajmem kancelárske 
priestory na ul. Hviezdoslavovej 

v budove ŠM autoservis.
Tel.: 0908 984 683

Realizujem obkladanie kúpeľní, 
pokladanie dlažieb, sti erky, 
sadrokartóny a maľovanie 

interiérov.
Tel.: 0918 190 995

0908 334 012

Dám do prenájmu priestory 
75 m2 na prvom poschodí 

v centre mesta.
Tel.: 0905 657 963

 Predám murovanú chatu
(Pod Hurou).

Tel.: 0940 623 651
0907 026 903

Firma LUMASEK s. r. o. 
Stropkov

prijme pracovníka na pozíciu
operátor ohrňovacieho 

lisu, zvárača CO2, 
sústružníka a frezára.

Tel.: 0904 154 364
054 742 89 88

Domov sociálnych služieb v Stropkove, Hlavná 80/50, 091 01 Stropkov
vyhlasuje verejné obstarávanie na:

„Rekonštrukciu terasy s prístreškom a prepojenie s altánkom.“ 
Bližšie informácie získate na: htt p://www.dssstropkov.sk

PRACOVNÉ PONUKY

Reštaurácia Kašti eľ 
prijme kuchára/kuchárku, 

upratovačku.
Tel.: 0911 878 386

Ponúkame prácu pre mechanik/
zvárač (311-autogen) na 

montáž tenkostenných trubiek. 
Práca na HPP v ČR, 5 eur/hod., 

ubytovanie a cestovné hradíme.
Tel: 0908 279 514

Firma JASK-PLUS, s.r.o. prijme 
pracovníkov, frezárov, sústruž-
níkov, horizontárov, zváračov 
CO2 a MMA111 a pracovníkov 

na obsluhu a montáž lisovacích 
zariadení.

Práca na dlhodobo v ČR.
Tel.: 0905 319 642

0907 979 726

Nástrojárska spoločnosť zo 
Stropkova prijme do TPP kon-
štruktéra vstrekovacích foriem. 
Náplň práce: konštruovanie 
vstrekovacích foriem v progra-
me SolidWorks, tvorba výkre-
sovej dokumentácie. Znalosť 
SolidWorks nutná. Ponúkame 
výhodné platové podmienky, 
pružnú pracovnú dobu a iné 
benefi ty.
E-mail: liptak@kovorob.sk

0905 661 393

2005. Cena dohodou. Tel.:0915 958 
410.
* Predám Aviu A31. Cena 2 200,- €. 

Tel.: 0915 316 372.
* Výkup, predaj a prenájom Š. 

Felícia. Tel.: 0905 326 240.

RÔZNE
* Realizácia a údržba záhrad, ko-

senie, terénne a výkopové práce 

minibagrom. Tel.: 0919 061 662, 
0919 131 765. 
* Pokladanie zámkovej dlažby a iné 

stavebné práce. Tel.: 0904 524 324.
* Ponúkam montáž nábytku a po-

kladanie plávajúcej podlahy. Tel.: 
0915 316 372.
* Predám 3-dverovú skriňu s nad-

stavcom. Cena dohodou. Tel.: 0904 
403 895.
* Realizujem bezbariérové kúpeľne 

z príspevku pre ZŤP. Tel.: 0903 995 
675.
* Obkladanie kúpeľní, bytové jad-

rá, rekonštrukcie bytov a domov. 
Tel.: 0903 995 675.
* Predajňa kobercov v bývalej bu-

dove Agrostavu ponúka podlahové 
kryti ny v šírke od 2 do 5 m, koberce 
a bytové doplnky. Akcia na ortope-
dické matrace. Tel.: 0905 785 457. 
* Stolárska a nábytkárska výro-

ba. Stavba altánkov, prístreškov a 
striech. Tel.: 0911 197 384
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až- 40 %

Úradné, odborné
 a bežné preklady

 - všetky jazyky
www.asined.skTel.: 0908 665 046, 0915 544 915

Hlavná 65
(obchodný dom)
STROPKOV

Aktuálna ponuka na
WWW.PEHACOM.SK

Tel.: 742 2938      Mobil: 0905 253 489

Notebook HP EliteBook 
8440p s W7
HP EliteBook 8440 HD LED 14“, i5 2,4 
GHz, 4 GB DDR3, 250GB HDD, DVDRW, 
webcam, wifi , DP, BT, W7 – refurbished

PC HP Elite 8000 SFF Intel E8400 
3,0 GHz, 4 GB DDR3, 250GB HDD, 
DVDRW, W7 Prof – refurbished

NOTEBOOK ASUS X553 s W10
ASUS X553 15,6“, 2 jadrový Intel N3050, 4 

GB DDR3, 500 GB, Intel HD, DVDRW, čí-
tačka kariet, webcam, wifi , HDMI, BT, USB 
3.0, Windows 10

CENA - 247,- € !!!CENA - 149,- € !!!

AKCIOVÁ CENA - 299,- € 

INTERNET ADSL – AKCIA  - Dátovo neobmedzené pripojenie rýchlosťou 5120 kbit/s 
od 12.50 €/mesiac, 10240 kbit/s od 17,50 €/mesiac počas celej doby viazanosti (18 mes).

„Melódia domčeka“
Novým projektom sme 

sa zamerali na zvýšenie 
a zefektí vnenie prezentácie 
a propagácie pri realizácii 
vlastných akti vít počas zbie-
rok či predaja výrobkov z našich 
tvorivých dielní.

Projekt realizujeme 
s podporou Nadácie Tatra 
banky v zamestnaneckom 
grantovom programe 
„Dobré srdce“ v spoluprá-
ci s našou dobrovoľníč-
kou a zamestnankyňou 
Tatra banky Viktóriou 
Kirňákovou. 

S touto podporou 
sme si dokázali zabezpe-
čiť tričká s logom nášho 
„domčeka“, predajný stá-
nok s potlačou, sklápacie 
stolíky i stoličky, poklad-
ničky s vlastným logom, či 
vytvoriť PVC banner i le-
táky tak, aby sme týmito 

propagačnými materiálmi 
tvorili na verejnosti  jednot-
nú „Melódiu domčeka“. 

ĎAKUJEME!
DDBM, n.o.

Púť do Ríma k originálnej ikone Matky ustavičnej pomoci pri príležitosti 
150. výročia verejnej úcty ikony MUP v chráme sv. Alfonza v Ríme

V dňoch 21. 5. - 29. 5. 2016 sa pút-
nici z okolia Starej Ľubovne, Stropkova 
a Michaloviec zúčastnili zájazdu do 
Ríma. Náš program bol veľmi boha-
tý. 22.5. sme okolo 7.00 ráno prišli do 
mesta Assisi, ktoré je známe pôsobe-
ním sv. Franti ška a sv. Kláry. Bola nede-
ľa a v bazilike Santa Mária degli Angeli 
bolo Prvé sväté prijímanie tamojších 
detí . Bol to pre nás príjemný zážitok. 
V chrámovej kaplnke sme mali sv. li-
turgiu, pri ktorej si zúčastnené man-
želské páry obnovili manželské sľuby. 
Sv. liturgiu slúžili naši kňazi o.Mirosl-
av Čajka- zodpovedný vedúci zájazdu, 
o. Mikuláš Tressa zo Starej Ľubovne, 
o. Ján Oharčák z Michaloviec - redem-
ptoristi  a farár Ján Rusnák z Rešova, 
ktorý bol na púti  s manželkou Slávkou, 
našou skvelou kantorkou. Navští vili 
sme Baziliku sv. Franti ška stojacu na 
kopci, s krásnym výhľadom na okolie. 
Po modlitbách vďaky a prosbách v jej 
svätých priestoroch sme večer pokra-
čovali v jazde do mesta San Giovani 
Rotondo, kde sme sa navečerali 
a ubytovali. 23.5. sme mali celodenný 
program v S.G. Rotondo. Navští vili sme 
starú a novú baziliku sv. p. Pia a súčas-
nú hrobku p. Pia. Do priestorov novej 
baziliky, ktorej steny sú nádherne vy-
zdobené pozlátenými mozaikovými 
obrazmi zo života svätých sa zmestí  
10 000 ľudí a na nádvorie 30 000 ľudí. 
S.G. Rotondo bolo veľmi chudobné 
mesto. Sv.p. Pio tu dal postaviť veľ-
kú nemocnicu, ktorú sme navští vili. 
Pomáhal chudobným a Boh cez neho 
mnohých uzdravil. V poobedňajších 

hodinách sme pokračovali v ceste do 
Materdomini, kde sme sa ubytova-
li. 24.5. sme v Materdomini v kosto-
le mali sv. liturgiu. Je tam aj hrob sv. 
Gerarda- patróna rodín, ktorý bol re-
demptorista. Naša cesta pokračovala 
do Pagani, po ceste sme ešte zašli do 
jaskyne, v ktorej je kostol sv. Michala 
Archaniela. V Pagani je kláštor redem-
ptoristov a v ňom hrob sv. Alfonza. 
Ďalšie pútnické mesto Pompeje bolo 
v r. 79 zničené zemetrasením a výbu-
chom sopky Vezuv. Videli sme ruiny 
mesta, ktoré sa v súčasnej dobe ob-
novuje a buduje. Je tu Sanktuárium 
Ružencovej Panny Márie Pompejskej. 
V poobedňajších hodinách sme nav-
ští vili rušné mesto Neapol, ktorého 
hlavný patrón je sv. Január, ktorého 
stuhnutá krv v dvoch ampulkách sa 
3 krát do roka zázračne skvapalňu-
je. V Neapole je aj Marianella- rodný 
dom sv. Alfonza. Tento deň sme po-
kračovali v jazde do Ríma. 25.5. sme 
mali ráno sv. liturgiu v kaplnke sesti er, 
kde sme boli ubytovaní. V tento deň 
sa na námestí  sv. Petra vo Vati káne ko-
nala audiencia Sv. Otca Franti ška. Bol 
to pre nás nezabudnuteľný zážitok. 
Sv. otec požehnal nás aj obraz Matky 
ustavičnej pomoci, ktorý mal pre nás 
na púti  o. Mikuláš Tressa. Podľa his-
tórie prvý takýto obraz na Slovensko 
priniesli redemptoristi , keď prišli do 
Stropkova v r. 1921. V poobedňaj-
ších hodinách sme navští vili baziliku 
sv. Petra a hrobky pápežov. Obrovský 
chrám s nádhernými obrazmi a socha-
mi od veľkých talianskych maliarov 

a sochárov a nezabudnuteľná Pieta 
od Michelangela. 26.5. sme mali 
hlavný program našej cesty v chrá-
me sv. Alfonza, kde je na hlavnom 
oltári originálna ikona Matky ustavič-
nej pomoci, za ktorou sme putovali 
v rámci 150. výročia verejnej úcty iko-
ny. Tu sme mali sv. liturgiu. Poobede 
sme navští vili Baziliku Santa Maria 
Magiore, prvý Mariansky chrám na 
svete, v ktorom sa aj prvý krát slúžila 
staroslovenská liturgia. Odti aľ sme išli 
do Klimenta, kde sú uložené kosti  sv. 
Cyrila. Potom sme išli ku svätým scho-
dom. Podľa tradície sú to schody, po 
ktorých vystupoval Ježiš v Pilatovom 
dome. Do Ríma ich dala preniesť svä-
tá Helena, matka cisára Konštantí na. 
Po 28 schodoch tu možno vystupo-
vať iba pokľačiačky. Následne sme 
prešli do Lateránskej baziliky, ktorá 
je prvým pápežovým kostolom - far-
ským kostolom. Vnútri sú nádherné 
sochy apoštolov. 27.5. sme si pozreli 
Koloseum. Tento obrovský amfi teá-
ter, ktorého ruiny dodnes dávajú tušiť 
jeho anti ckú slávu, začal stavať v r. 72 
po Kr. Vespazian. Dokončil ho jeho 
syn Titus v r. 80. Rím je známy množ-
stvom krásnych, obrovských fontán 
so sochárskou výzdobou .Veľa z nich 
sme navští vili. Pozoruhodné sú špa-
nielske schody a Panteón- pohanský 
chrám premenený na kostol. Je to je-
diný neporušene zachovaný pamätník 

klasickej architektúry na území Ríma. 
Sú tu pochovaní talianski králi a niek-
torí významní umelci. Priemer i výška 
majú rovnakú mieru: 43,40 m. Z otvo-
ru na vrchole (priemer 8,92 m) pre-
niká do priestoru svetlo a vzduch: 
zdá sa, akoby do kostola, ktorý zostal 
otvorený, aby modlitba mala voľný 
let, zostupovalo samo nebo. V blíz-
kosti  sa nachádza Piazza Navona, 
kde sme sa pomodlili aj pri kosti ach 
Sv. Agnesy mučenice. 28.5. sme ešte 
navští vili Kalixtové katakomby na Via 
Appia a prekrásnu baziliku sv. Pavla 
za hradbami s obrazmi všetkých 
pápežov, ktorá je najskvostnejším 
chrámom v Ríme. Tu bol pochovaný 
Apoštol národov. Poobede už odchá-
dzame z Ríma a Talianska. Naplnení 
božími milosťami sme sa šťastne vrá-
ti li domov na Slovensko. 29.5. - v ne-
deľu okolo 11.00 hod. sme dorazili do 
farnosti  v Michalovciach, kde sme svä-
tou liturgiou ukončili púť. Srdečne ďa-
kujeme našim kňazom aj za modlitby 
a spevy počas jazdy autobusom, vždy 
milé a povzbudivé slová, vodičom z CK 
Gospa Travel za bezpečnú jazdu, veľa 
dobrých rád a informácii, o. Petrovi 
Fogašovi za perfektné duchovné a his-
torické informácie o Ríme. 

Ďakujeme aj všetkým účastníkom 
zájazdu za skvelú spoločnosť!

Pútnici zo Stropkova
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(Pokračovanie na strane 15.)
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Majsterky SR v MIDI COOL VOLLEY
V dňoch 20. - 21. 6. 2016 

sa žiačky deviateho ročníka 
športovej triedy ZŠ Mlynská 
zúčastnili Majstrovsti ev 

Slovenska MIDI COOL VOLLEY (štvor-
kový volejbal) v Brati slave. V základ-
nej skupine nám žreb pridelil druž-
stvá z Poltára, Spišskej Novej Vsi 
a z Ostredkovej školy v Brati slave. 
Obstáli sme s dvomi výhrami a jed-
nou prehrou, čo nás dostalo na druhé 
miesto v skupine. 

V druhej fáze turnaja sme vyhra-
li zápas s odvekým súperom takti ež 

z východu ZŠ P. O. Hviezdoslava Snina, 
čím sme si zabezpečili postup do se-
mifi nále. V tomto zápase sme vyradili 
Majstra Slovenska v šestkovom volej-

bale Brusno a tým sme si vybojovali 
postup do fi nále. Po veľmi vyrovnanom 
a ťažkom zápase s Novým Mestom 
nad Váhom sme nakoniec zvíťazili 2:1 
a tým sme si vybojovali ti tul Majsteriek 
Slovenska v štvorkovom volejbale. Celý 
tento turnaj sa odohral na kurtoch 
s umelou trávou pri nákupnom centre 
Eurovea pri teplotách viac ako 30°C 
od 9.00 do 18.30 hod. Milan Haľko

Reprezentovali: M. Šmajdová, Z. Konárová, K. Luberdová, 
V. Ternová, V. Kertisová, D. Dudeková a tréner Milan Haľko

História a súčasnosť lyžovania v Stropkove
Pomôžme lyžiarskemu areálu ožiť!

Skoro päť desaťročí sme 
v Stropkove vytvárali čo najlepšie 
podmienky na lyžovanie. Boli sme vo 
východoslovenskom regióne jedným 
z priekopníkov lyžovania. Naše zjaz-
dovky s vlekom VL 500-1, umelý ly-
žiarsky svah s vlekom, lyžiarsky areál 
v Nižnom Komárniku nám závidela ly-
žiarska verejnosť. Obdivovali aj areál, 
do ktorého radi prichádzali. Mali sme 
jeden z najväčších lyžiarskych oddie-
lov čo do počtu lyžiarov. O prevádzku 
vlekov, prípravu lyžiarov, starostlivosť 
o najmenších lyžiarov v prípravke a ly-
žiarskej škole, ale aj pri organizácii 
pretekov na okresnej až celosloven-
skej úrovni sa starali desiatky dobro-
voľných športových nadšencov, rodi-
čov a priateľov lyžovania. Budovanie 
areálu, jeho fi nancovanie a každo-
dennú prevádzku zabezpečovala TJ 
Slávia Stropkov a lyžiarsky oddiel, za 
pomoci mesta, organizácii a závodov 
v meste, telovýchovy a cestovného 
ruchu od okresu až po štátne orgány. 
Spomienky na obdobie rozkvetu ly-
žovania a prevádzkovania lyžiarskeho 
areálu v roku 50. výročia založenia TJ 
Slávia Stropkov sú v ostatných rokoch 
už minulosťou. 8. decembra 2008 som 
na stránkach Stropkovského spektra 
písal, že zastaralý lyžiarsky vlek doslú-
žil. Bola možnosť jeho obnovy dôklad-
nou diagnosti kou strojnej, elektrickej 
časti  a betónových päti ek predĺžiť jeho 
životnosť o ďalších 20 rokov. Žiaľ TJ 
Slávia Stropkov nemala na to fi nančné 
prostriedky a mesto nenašlo vo svo-
jom rozpočte 71.000 slovenských 
korún na jej uskutočnenie. V Korzári 
z 9. decembra 2008 mesto argumen-
tovalo: „Našim cieľom je pripraviť 
koncepčné a systémové riešenie pre-
vádzkovania areálu počas všetkých 
ročných období. Pragmati cky sa však 
treba zamyslieť nad efekti vitou vle-
ku, pretože klimati cké pomery...“ 
Do dnešných dní mesto nevyriešilo 
a nerieši tento problém. Aj rozšírenie 
areálu pre letné športy riešila a navr-
hovala TJ Slávia Stropkov, keď v roku 
2008 predložila koncepciu rozvo-
ja „Prímestskej oddychovej zóny“, 
ktorú ofi ciálne neprerokovalo a ne-
schválilo mesto. Upozornil som na to 
v Stropkovskom spektre 4. mája 2009 
v článku „Máme veľké plány, na ich 
realizáciu nám chýbajú prostriedky“. 
3. marca 2010 sme navrhli mestu ako 
riešiť prevádzkovanie areálu pre lyžo-
vanie po vyradení z prevádzky a ná-
slednej demontáži vleku VL 500-1. 
Predložili sme návrh na technické 
riešenie a vytváranie podmienok na 
lyžovanie na svahu s umelou hmo-
tou s lyžiarskym vlekom Tatrapoma 

S. Navrhovali sme realizáciu previesť 
v dvoch etapách. V prvej etape riešiť 
súčasný stav umelého lyžiarskeho sva-
hu s popisom prác, ktoré je potrebné 
previesť. Bol máj 2012. Štyri roky sa 
rieši 1. etapa a štyri roky sa na hmote 
nelyžuje. Koľko detí  sa mohlo naučiť 
lyžovať? Hľadajme príčiny. TJ Slávia 
Stropkov pripravila podklady na re-
konštrukciu vleku Tatrapoma S (zame-
ranie pozdĺžneho profi lu trasy vleku 
s umiestnením štyroch podpier, za-
bezpečenie náhradných dielov stroj-
nej časti  vleku podľa revíznej správy 
z roku 2012, ponuku na prevedenie 
montáže a následnej revízie a povole-
nia na prevádzku vleku). Akti vita pána 
poslanca MUDr. Marti na Jakubova 
zabezpečila fi nančné prostriedky na 
nákup všetkých súčastí  na vlek až na 
dva kusy podpier. Štyri roky mesto 
zabezpečuje 15 000 eur, ktoré sú po-
trebné na ukončenie 1. etapy rekon-
štrukcie vleku. Dňa 6. marca 2014 
mesto žiadalo Ministerstvo fi nancií 
SR o dotáciu aj na generálnu opravu 
lyžiarskeho vleku pri svahu s umelou 
hmotou a na ďalšie práce (terénne 
a sadové úpravy, a na odvodňovacie 
rigoly). Finančné dotácie mesto do-
stalo. Čo je príčinou toho, že fi nančné 
prostriedky do dnešných dní neboli 
čerpané? Rekonštrukcia vleku je de-
saťdňová záležitosť. Pýtam sa vedenia 
mesta, prečo sa tak macošsky správa 
k riešeniu problémov lyžovania, ktoré 
v minulosti  „prekvitalo“. V našom ná-
vrhu je aj 2. etapa riešenia lyžovania 
a to predlžením svahu o 200 m v šírke 
50 m. Podrobne sme navrhli postup 
výstavby s predĺžením vleku, osvet-
lenia a prípadne výrobou umelého 
svahu (zasnežovania). Postup rozší-
renia lyžiarskeho areálu podľa návr-
hu č. 2 bude záležať od rozhodnuti a 
mesta Stropkov, či nami navrhované 
riešenia budú prijaté na rozpracova-
nie a postupnú realizáciu výstavby. 
Musím však so smútkom konštato-
vať, že mesto v minulosti  niekoľkokrát 
návrh prerokovalo, ale ho neriešilo. 
Telovýchovná jednota má eminentný 
záujem na vytvorení nových podmie-
nok na lyžovanie a ak bude potrebné, 
aj na jeho prevádzkovanie. Kladieme 
si oprávnene otázku, kde sa budú cho-
diť stropkovské deti  učiť lyžovať, kde 
si budú môcť ísť zalyžovať tí , čo si ne-
môžu dovoliť tatranské alebo alpské 
svahy? Smutno je širokej lyžiarskej ve-
rejnosti , že je areál v takom stave ako 
popisujem. Ešte viac smúti a tí , ktorí sa 
podieľali na jeho budovaní a prevádz-
kovaní. Všetkým patrí pri 50. výročí TJ 
Slávia Stropkov srdečné poďakovanie 
za to, že dokázali vytvoriť také dielo, 

ktorého hodnoty majú cenu viac ako 
je fi nančná hodnota. Vďaka vám za 
to.To, že od roku 2007 sa na zjazdov-
kách nelyžuje nie sú na vine len klima-
ti cké podmienky. Oprávnene sa preto 
pýtame, prečo sa neprevádzkuje ume-
lý lyžiarsky svah. Lyžovanie v našom 
meste ešte pred založením TJ Slávia 
má svoju históriu. V Stropkove sa ly-
žovalo na svahoch Horbky a Heľbe. 
Aj preto sme sa hneď po založení TJ 
rozhodli založiť lyžiarsky oddiel, ktorý 
by pokračoval v príprave lyžiarov z ly-
žiarskej školy, založenej v roku 1969 
pri DPaM v Stropkove a od roku 1972 
v lyžiarskom stredisku, ktoré sa sta-
lo hlavným propagátorom lyžovania 
medzi mládežou v Stropkove a regió-
ne. Tým, že stredisko vzniklo, dostalo 
sa lyžovanie z turisti ckého ponímania 
na vyššiu úroveň a preorientovalo sa 
na prípravu pretekárskeho lyžovania. 
V tom čase bol lyžiarsky vlek VL 500-1 
v prevádzke. Postupne v roku 1976 sa 
dal do prevádzky umelý lyžiarsky svah, 
vybudovaná druhá zjazdovka pri vleku 
VL 500-1 a slalomový svah pri umelej 
hmote a strojovňa LV. Podmienky na 
lyžovanie sa vylepšili aj vybudovaním 
SKI Klubu, chaty Skalka, ale najmä 

turisti ckej ubytovne. Celá výstavby 
trvala od roku 1968 do roku 1992 da-
ním do prevádzky objekt turisti ckej 
ubytovne aj s prístavbou.

Vylepšovaním materiálno-tech-
nických podmienok vznikol lyžiarsky 
areál, ktorý patril mimo tatranskej 
oblasti  k najkrajším a aj veľmi vyhľa-
dávaným nielen z celej oblasti  výcho-
doslovenského regiónu, ale aj zahra-
ničia (Poľsko, Maďarsko).Na našich 
lyžiarskych svahoch sa usporiadalo 
veľké množstvo okresných a krajských 
kvalifi kačných pretekov a okresných 
majstrovsti ev v lyžovaní. V roku 1976 
sme usporiadali celoslovenskú súťaž 
v zjazdovom lyžovaní detí  do 10 rokov 
vo Vysokých Tatrách na Čučoriedkach. 
Naši pretekári sa na týchto prete-
koch umiestňovali na popredných 
miestach. Pravidelne sme sa zúčast-
ňovali na medzinárodných pretekoch 
o Goralský klobúčik na Roháčoch – 
Zuberec, kde sme v jednom roku mali 
v prvej desiatke troch pretekárov z cel-
kového počtu 200 účastníkov. V rámci 
majstrovsti ev Slovenska stredných 
škôl sa stal majstrom Slovenska v sla-
lome náš pretekár. K nám na svahy 
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Bronz zo školských 
majstrovstiev Slovenska

Po náročnom turnaji 
v Brati  slave sme sa presunuli 
do Trnavy na školskú športo-
vú olympiádu KALOKAGATIA 

2016, (ktorá sa koná každé dva roky) 

v rámci ktorej sme sa zúčastnili 
Majstrovsti ev Slovenska žiačok základ-
ných škôl. Tá sa uskutočnila v dňoch 
22. - 24. 6. 2016. Boli sme zaradené 
do základnej skupiny „B“, v ktorej sme 
sa stretli s Piešťanmi, Spišskou Novou 
Vsou a Žilinou. V skupine sme odo-
hrali zápasy: Piešťany 2:1, Sp. N. Ves 
2:0, Žilina 2:0. Na druhý deň sme do 
semifi nále postupovali z prvého mies-
ta v skupine a stretli sme sa s druhým 

v poradí zo skupiny „A“ s Brusnom, 
celkovým víťazom M-SR. V tomto 
zápase na nás doľahol útlm po celo-
týždňovom pobyte mimo domova 
v ťažkých poveternostných podmien-

kach, kde teploty v Trnave dosahovali 
35°C, pričom hala nebola klimati zova-
ná. A tak tento zápas nevyšiel podľa 
našich predstáv a predstáv trénera. 
Prehrali sme 2:0. Do nasledujúceho 
zápasu sme pozbierali zvyšky našich 
síl a rovnako ako v základnej skupi-
ne, sme porazili súpera z Piešťan, čím 
sme si vybojovali krásnu bronzovú 
medailu.

Milan Haľko

Reprezentovali: M. Šmajdová, Z. Konárová, K. Luberdová, N. 
Krigovská, V. Ternová, D. Dudeková, V. Kertisová, B. Dzurjová, 

L. Vaškaninová, N. Hnátová, A. Pariláková, D. Luberdová 
a tréner Milan Haľko

Ceny pre najlepších aj do 
Stropkova

V sobota 25.06.2016 
patrila RAPID šachu 
v Košiciach. 62 hráčov bojo-
valo priamo na Hlavnej ulici 

na 9 kôl s časovým limitom 2x15 mi-
nút. Favoritom turnaja bol extraligový 
hráč Ján Smoleň z Devínskej Novej Vsi. 
Nezvládol však záver turnaja a dve 
prehry po sebe ho odsunuli medzi 
šesť bodových na 6.miesto. Víťazstva 
si vybojoval so ziskom 7,5 bodu Matej 
Kušiak (Slávia Košice) pred Michalom 
Slobodníkom zo Serede a Norbertom 

ŠACH Zamborom (Slávia Košice). Výborne 
zvládli záver naši hráči a vybojova-
li si ocenenia vo svojich kategóriách. 
Najlepším juniorom sa stal Eduard 
Paňko (5,5 bodu/9) a ako bonus pridal 
aj víťazstvo pre najlepšieho hráča s ra-
ti ngom do 1700. Radoslav Paňko (6,0 
/9) pridal prvenstvo pre hráča s rati n-
gom do 1900.

Štvrtá cena putovala do Stropkova 
zásluhou víťazstva Eduarda Paňka st. 
(6,0/9) v kategórii nad 50 rokov.
Kompletné výsledky a tabuľky nájde-

te na www.stropkov-svidnik.chess.sk
Najbližsia akcia:
02. – 10.7.2016 Medzinárodný 

šachový festi val Banská Šti avnica

História a súčasnosť lyžovania v Stropkove
lyžiarskeho areálu v rámci krajských 
pretekov, ale aj na Pohár dukelských 
hrdinov a Lastovičky chodili prete-
kať deti  známych lyžiarskych rodín 
z Tati er, ako sú Šoltysovci, Harvanovci, 
Pavlovičovci, Hrnčiarovci, ktorých deti  
boli aj reprezentanti  Československa 
(Šoltýsová, Jurko, Harvan, Harvanová 
a ďalší). Na športovom poli, ale aj pri 
budovaní areálu sa zúčastňovalo veľa 
obetavých členov TJ, ale aj rodičov 
a priateľov športu bez akéhokoľvek 
nároku na odmenu. Ako príklad uve-
diem, že na jednom krajskom kvali-
fi kačnom preteku bolo zapojených 
okolo 40 – 50 dobrovoľníkov (roz-
hodcovia, časomerači, štartéri a ďalší 
org. pracovníci) mimo obsluhy vleku. 
Vysoko je potrebné hodnoti ť aj prácu 
obsluhy lyžiarskych vlekov, na ktorej 
sa podieľali členovia telovýchovnej 
jednoty a rodičia detí , ktoré boli člen-
mi lyžiarského oddielu. Svojou odbor-
nosťou dokázali odstraňovať závady 
pravidelných revízií vlekov a v letných 
mesiacoch udržiavať svahy zjazdoviek. 
Bola to práca namáhavá, ale vysoko 
si treba vážiť obetavosť s akou túto 
prácu vykonávali. Odmenou im bolo 
to, že čo pomohli vybudovať slúžilo 
pre dobro nás všetkých, aj tých, kto-
rí sa na tom nepodieľali.Vo svojich 
spomienkach nespomínam mená, 
aby som niekoho nezabudol uviesť. 

Sú ich stovky z radov detí , ktoré sa 
naučili lyžovať, stovky reprezentan-
tov Stropkova na lyžiarskych svahoch 
Slovenska a stovky nadšencov, ktorí 
to všetko vybudovali a prevádzkova-
li. Vďaka Vám! Kde ste sa podeli zlaté 
časy lyžovania v Stropkove. V úvodnej 
časti  mojich spomienok o tom píšem. 
Je pravdou, že klimati cké pomery sa 
menia (od roku 2007 priemerná výš-
ka snehovej pokrývky na zjazdovke je 
23 cm). Areál je v 200 m nadmorskej 
výške (to nás vyraďuje z požiadaviek 
fi nančných prostriedkov z fondov).
Máme však v Stropkove umelý lyžiar-
sky svah. Boli sme na Slovensku tre-
tí  v poradí a pri príležitosti  32. výro-
čia oslobodenia mesta Stropkov sme 
ho 28. novembra 1976 odovzdali do 
užívania. Pamätníci budú spomínať, 
aká to bola sláva. Názory lyžiarskych 
trénerov sa rôznili, čo sa týka prípra-
vy na hmote. V posledných rokoch sa 
názory zmenili. Na Slovensku je náš 
svah možno jediný. Lyžiari ho chcú vy-
užívať. Príprava na ňom pred zimnou 
sezónou je potrebná. Spomeňte si 
Stropkovčania, koľko vašich detí  sa na 
ňom naučilo lyžovať! Štyri roky sa na 
hmote nelyžuje. Na rekonštrukciu ly-
žiarskeho vleku sú potrebné fi nančné 
prostriedky. Pomoc mesta nemienim 
komentovať. Z príležitosti  50. výročia 
vzniku TJ Slávia Stropkov sme oslo-
vili 27 podnikateľov a fi riem v meste 

Stropkov. V stručnej charakteristi ke 
sme im napísali, čo všetko sme za päť-
desiat rokov urobili, keď väčšina z nich 
využívala ti eto zariadenia a naučili sa 
lyžovať. Požiadali sme ich, že v roku 
50. výročia chceme ukončiť rekon-
štrukciu lyžiarskeho vleku pri umelom 
svahu a uskutočniť športovú olympiá-
du stropkovských škôl. Ani funkcionári 
mesta a ani jeden z podnikateľov na 
list nezareagoval. Nepýtali sme spon-
zorsky príspevok na pompézne oslavy, 
ale na účely, ktoré nás posledné štyri 
roky trápia. Tak málo k tomu je po-
trebné. Mnohí z vás oslovených máte 
každodenné problémy, mohli ste si 
však pri čítaní listu spomenúť, ako to 
bolo vtedy, keď som ja bol žiačik. Nie 
je ukončená rekonštrukcia a olympi-
áda nebude. A tak málo bolo k tomu 
potrebné urobiť. Na našu žiadosť 
zareagoval pekným listom pán inži-
nier Dušan Hric, Čestný občan mes-
ta Stropkova, ktorý dal prísľub, že na 
uskutočnenie olympiády prispeje su-
mou 500 eur. Ďakujeme mu za jedno 

jediné blahoželanie k 50. výročiu a za 
ochotu dobrej veci pomôcť. Vrelá 
vďaka! Prísľub na sponzorskú pomoc 
dala aj naša bývalá hádzanárka, dnes 
generálna riaditeľka akciovej spo-
ločnosti  KOVO SIPOX Eva Petričková. 
Vďaka vám, a ak nám bude veľmi ťaž-
ko, veríme, že pomôžete. Kde sú ti e 
časy, vážení Stropkovčania, keď ste 
skoro všetci ochotne pomáhali pri bu-
dovaní prekrásneho lyžiarskeho areá-
lu. Bolo vás málo, ktorí neverili, že to 
dokážeme. Prečo nám verili a pomá-
hali predsedovia mestského úradu 
a primátori len veľmi málo a sú aj takí, 
ktorí nás chceli a chcú zlikvidovať. 
Nedokážu nám pomôcť podnikatelia, 
aj keď to nemajú na ružiach ustlané. 
Záverom apelujem na všetkých, čo 
máte radi šport a lyžovanie, pomôž-
te obnoviť tradíciu, ktorú som popí-
sal. Plán na malý lyžiarsky areál sme 
predložili, jeho realizácia je v rukách 
nás všetkých, ktorí sa chceme na tom 
podieľať.

Valentí n Smolko

Futbalisti Stropkova začali 
prípravu na novú sezónu
V piatok 1.7. odštartovali hrá-

či Mšk Tesla Stropkov prípravu na 
nový súťažný ročník. Na prvom tré-
ningu privítal tréner Jozef Lehocký 
18 hráčov, medzi nimi aj staronové 
tváre odchovancov Stropkova, ktorí 
v minulej sezóne nehájili farby svoj-
ho materského klubu. Zati aľ však nie 
je jasné, s ktorými hráčmi môže tré-
ner počítať do novej sezóny a v štá-
diu riešenia sú aj príchody ďalších 
hráčov. Ešte pred začiatkom prípra-
vy odohrali Stropkovčania turnaj 
v Medzilaborciach v rámci Festi valu 
kultúry a športu. Zmerali si v ňom 
sily s dvomi treťoligovými mužstvami. 
V semifi nálovom stretnutí  so Sninou 
boli Stropkovčania aktí vnejší, vypra-
covali si sedem gólových príležitostí , 
no kvôli individuálnym chybám a ne-
premeneným šanciam napokon pre-
hrali 1:2. O necelé dve hodiny neskôr 
si Stropkovčania zmerali sily s tabuľ-
kovým susedom z Vranova. V riadnom 
hracom čase sa zrodil nerozhodný 

výsledok 2:2, v penaltovom rozstrele 
zvíťazili Stropkovčania 5:4 a umiestni-
li sa na celkovom 3. mieste. Víťazom 
turnaja sa stala Snina, ktorá zdolala 
vo fi nále Medzilaborce 4:1. Za najlep-
šieho hráča turnaja bol vyhlásený ob-
ranca Stropkova Viktor Bochin. Ďalšie 
prípravné stretnuti a sú na programe 
v utorok 5.7. o 9:45 proti  druholigové-
mu Bardejovu a v sobotu 9.7. o 10:00 
proti  štvrtoligovému Dlhému Klčovu, 
v oboch prípadoch na hlavnom ihris-
ku v Stropkove. 

Výsledky z turnaja v Medzi-
laborciach: Snina – Stropkov 2:1 (gól 
Erik Tabiš)

Stropkov – Vranov 2:2, v penal-
tovom rozstrele 5:4 (góly Bunda, 
Jaselský)

Za Stropkov nastúpili: Mário 
Mulík, Viktor Bochin, Kamil Pavlík, 
Jakub Kimák, Filip Špak, Peter Jakubčo, 
Pavol Bunda, Daniel Petrišin, Marek 
Mihok, Erik Tabiš, Maroš Jaselský, Erik 
Burcák.    -eb-
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ZEM, KTORÁ HĽADÁ SVOJE NEBO
7. 7. (štvrtok) o 20.00 hod. 2D

Slovensko  2016  dokument  MN12  70 min.  slovenská verzia
Vstupné: 3,- €

Príbeh jednej horehronskej obce cez osudy jej obyvateľov je refl exiou sociálnej a ekono-
mickej reality súčasného Slovenska a zároveň hľadaním zmyslu byti a či vzťahu k svojej zemi, k 
svojim koreňom. Udržiavanie tradícii ľudovej kultúry a folklóru nie je iba romanti ckým zahľa-
dením do dedinskej society. Nástojčivá apelatí vnosť sociálnej reality posúva prvky tradičného 
spôsobu života čoraz bližšie k témam celospoločenským. Prausov fi lm ponuka esej o človeku, 
ktorý sa vždy znova púšťa do zápasu o vlastný zmysel byti a.

Lucie: Príbeh jednej kapely
(Lucie: Příběh jedný kapely)
8. 7. (piatok) o 20.00 hod. 2D

Česká republika  2016  dokument  MN12  89 min.
Vstupné: 3,50 €

30 rokov spolu, 30 rokov od seba. Fenomenálna hudobná skupina Lucie sa prvýkrát pred-
staví aj na plátnach kín v celovečernom fi lme Lucie: Príbeh jednej kapely. Strhujúca cesta časom, 
štyri životy plné hudby v jednom z najväčších českých dokumentárnych projektov tohto roka.

Ako vznikali ich najznámejšie hity? Čo sa dialo v zákulisí? Strhujúci príbeh 30-ti ch rokov 
kapely Lucie ukazuje dosiaľ nezverejnené zábery vytvorené samotnými člennmi kapely a zázna-
my, o ktorých si všetci mysleli, že už ani neexistujú. Otvorené spovede členov kapely nakreslia 
portrét štyroch výrazných osobností , ktoré často ani nedokázali sedieť spolu v jednej miestnosti , 
napriek tomu sa stretávajú na jednom javisku. Príbeh jednej kapely ukáže Luciu vo všetkých jej 
náladách.

Robert Kodym: „Ja by som to prirovnal k maliarstvu. Je to akoby všetci maľovali do jedného 
obrazu.“ „Ale do tvojho…“ dodáva David Koller.

Lucie: Príbeh jednej kapely je fi lmovou aft erparty, ktorá v kinách bezprostredne nadviaže 
na veľké koncerty v júni 2016 k 30. narodeninám skupiny Lucie.

Legenda o Tarzanovi
(The Legend of Tarzan)

9. 7. (sobota) o 20.00 hod. 2D
10. 7. (nedeľa) o 20.00 hod. 3D

USA  2016  akcia, dobrodružný  MN12  110 min.  slovenské titulky
Vstupné: 2D 4,- € / 3D 6,- €

Už mnoho rokov uplynulo od doby, kedy Tarzan (Skarsgår ) zmenil život v africkej džungli 
za život bohatého Johna Claytona III, Lorda Greystoke, po boku svojej milovanej manželky Jane 
(Margot Robbie). Teraz je vyslaný späť do Konga ako obchodný emisár parlamentu bez toho, aby 
tušil, že má zohrať úlohu pešiaka v smrteľne nebezpečnej hre chamti vosti  a pomsty belgického 
kapitána Leona Roma (Christoph Waltz). Ale ľudia stojaci za vražedným sprisahaním vôbec ne-
tušia, s kým majú tú česť.

Program
Program
Program

V priestoroch
divadelnej sály

OŠK MsÚ

Minulú stredu darovali krv vo Svidníku tí to bezpríspevkoví 
darcovia krvi: Bc.Ivo Hladoník (37. odber), Mgr. Róbert Franko 
(20.), Anton Vaškanin (81.), Bc. Vlasta Hojdová (10.) - všetci zo 
Svidníka, Mgr. Katarína Padová (18.), Mgr. Katarína Škurlová 

(51.), Miloš Vanda (21.), Ing. Peter Senaj (46.), Peter Štefaník (3.) - všetci 
zo Stropkova, Bc. Hana Hajdová (7.) - Giraltovce, Igor Fedorkovič (17.) 
- Nižná Olšava, Bc. Dušan Jenča (6.), Dušan Jenča (26.) - obaja zo Stročí-
na, Peter Grešlík (11.) - Krajná Poľana, Ing. Mária Vaňková (29.) - Lado-
mirova, Peter Franko (21.), Mgr. Jana Franková (5.) - obaja z Hunkoviec, 
Jaroslav Teraz (5.) - Kečkovce, Radoslav Antol (31.) - Breznica, Stanislav 
Olijar (18.) - Nižná Pisaná.

Minulý piatok darovali krv vo Svidníku v rámci Primátorskej kvap-
ky krvi tí to bezpríspevkoví darcovia krvi: Ing. Ján Holodňák (6. odber), 
PhDr.Adriana Mikušová (34.), Jozef Jurina (63.), Patrik Gmiter (13.), Pe-
ter Barila (9.), Ing. Vladimír Žak (7.), Ľuboš Paranič (13.), Dalibor Du-
dáš (8.), Jaroslav Derco (8.) - všetci zo Svidníka, JUDr. Ivo Zajaroš (19.) 
- Stropkov, Ján Smolen (23.) - Stará Ľubovňa, JUDr.Katarína Ducárová 
(15.) - Hunkovce, Mgr. Marek Fek (2.) - Korejovce, Iveta Barvirčáková 
(prvodarkyňa) - Mesti sko.

Od srdca k srdcu

Vďaka Vám za Váš šľachetný čin!
ÚzS SČK Svidník

Rozpis pohotovostnej zubno-lekárskej ambulantnej starostl ivosti
sobota: 9.00 - 12.00 hod.              nedeľa a sviatok: 9.00 hod. - 11.00 hod.

5.7. MUDr. Breznoščák Peter Svidník, III.ZŠ 8 mája 054/ 752 4655
9.7. MUDr.Hutňanová Jana Giraltovce -kpt.Nálepku 121 054/ 479 5858
10.7. MUDr.Hutňanová Jana Giraltovce -kpt.Nálepku 121 054/ 479 5858
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Týždeň UNIVERSA FONTÁNA GALENOS   KAPPA   ELIXÍR Dr. Max PROXIMA
 Hlavná 1649       oproti  Hlavná 1544/65 Akad. Pavlova oproti nemocnici v nemocnici pri štvorobvode
 pri pošte    far. kostolu  obchodný dom

27. 2016 ————— ————— ————— ————— ————— ————— 4.7. - 10.7.
28. 2016 ————— ————— ————— ————— ————— 11.7. - 17.7. —————
29. 2016 18.7. - 24.7. ————— ————— ————— ————— ————— —————
30. 2016 ————— ————— ————— —————  25.7.- 31.7. ————— —————
31. 2016 ————— —————  1.8.- 7.8. ————— ————— ————— —————
32. 2016 ————— ————— —————  8.8.- 14.8. ————— ————— —————
33. 2016 —————  15.8.- 21.8. ————— ————— ————— ————— —————
34. 2016 ————— ————— 22.8. - 28.8. ————— ————— ————— —————

Rozpis pohotovostných služieb lekární v meste Stropkov

Mestská knižnica oznamuje
Mestská knižnica v Stropkove upozorňuje svojich používateľov, že po-

čas mesiacov júl a august budú SOBOTY VOĽNÉ. 
Výpožičný čas počas pracovných dní zostáva nezmenený.

Za Mestskú knižnicu v Stropkove Mgr. Tibor Kubička, ved. OŠaK

Obec Krušinec vyhlasuje výberové konanie
na vydláždenie cestného rigolu v dĺžke 230 m.

Bližšie informácie na Obecnom úrade Krušinec alebo tel.č 0903 546 929

Výberové konanie

Výlet organizovaný Denným centrom
Výbor Denného centra pri MsÚ Stropkov organizuje celodenný zá-

jazd na termálne kúpalisko Vŕbov pri Kežmarku dňa 13. júla 2016 (streda). 
Odchod autobusu o 7.00 hod od Denného centra. Bližšie informácie v kan-
celárii Denného centra.    Výbor Denného centra

Voľba hlavného kontrolóra obce Chotča
Obecné zastupiteľstvo v Chotči v zmysle § 18 a ods. 2 zákona SNR 

č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v platnom znení a Uznesenia Obecného 
zastupiteľstva v Chotči č. 106/2016 – zo dňa 8. 4. 2016 vyhlasuje deň kona-
nia voľby hlavného kontrolóra obce Chotča na 7. júla 2016. Bližšie informá-
cie na web stránke obce a Obecnom úrade v Chotči.


